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Protokół Nr XLI / 21 

z XLI sesji Rady Miejskiej w Ropczycach w dniu 30 grudnia 2021 r. 

 

Prowadzący obrady (otwieranie i zamykanie dyskusji nad poszczególnymi punktami porządku 

obrad, udzielanie głosu, przeprowadzanie głosowań, ogłaszanie wyników głosowań, 

wykonywanie innych czynności składających się na prowadzenie obrad): Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Ropczycach – p. Grzegorz Bielatowicz. 

Czas trwania sesji: ok. 13.07 - 15.54. 

Miejsce obrad: Centrum Kultury im. Józefa Mehoffera w Ropczycach. 

Przebieg obrad, streszczenia przemówień i dyskusji: 

 

1. 

Przewodniczący Rady – pan Grzegorz Bielatowicz otworzył 41 sesję Rady Miejskiej  

w Ropczycach.  

Uczestnikom sesji i wszystkim obecnym przypomniał o zachowaniu zasad ostrożności. 

Poprosił o założenie maseczek i cały czas przebywanie w maseczkach podczas obrad dzisiejszej 

sesji. Powiedział, że maseczki są dostępne przy wejściu do sali, jeżeli ktoś ich nie ma poprosił, 

aby się w nie wyposażyć.  

Powitał uczestników sesji, osoby oglądające transmisję obrad sesji rady miejskiej oraz lokalne 

media. 

 

Przewodniczący Rady zarządził sprawdzenie kworum. Na podstawie listy obecności stwierdził, 

że obrady są prawomocne. Powiedział, że w sesji uczestniczy 20 radnych. 

 

Poinformował, że: Obrady Rady Miejskiej są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk oraz nagrania obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji 

Publicznej i na stronie internetowej Urzędu Gminy. Uczestnicząc w sesji Rady Miejskiej 

wyrażacie państwo zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych w myśl 

przepisów Rozporządzenia o ochronie danych tak zwane RODO. 

 

2. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są wnioski w sprawie zmian do porządku obrad.  

Burmistrz Ropczyc – p. Bolesław Bujak – Uprzejmie proszę o zgodę na wprowadzenie trzech 

nowych projektów do dzisiejszego porządku obrad i autopoprawki. Proszę o zgodę na 

wprowadzenie projektu, który macie państwo pod tytułem 4.8. Dotyczy zmian w budżecie 

Gminy Ropczyce na bieżący 2021 rok. My to zwykle nazywamy pod koniec roku czyszczeniem 

budżetu i związany z tym projekt uchwały 4.9 dotyczy zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej Gminy Ropczyce na bieżący rok. Również proszę o zgodę na wprowadzenie 

trzeciego projektu uchwały pod punktem 6.14. Uchwała dotyczy zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy. I również uprzejmie proszę o zgodę na 

korektę, autopoprawkę do projektu 4.6. Tutaj chodzi o dostosowanie kwot. 
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Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie nad wnioskiem o zmianę porządku obrad tj.:  

korekta projektu 4.6, przekazany nowy projekt uchwały, podpunktu 8 uchwała w sprawie 

zmiany w budżecie Gminy Ropczyce na rok 2021 z projektem uchwały 4.8, podpunktu 9 

uchwała w sprawie zmiany w wieloletniej prognozie finansowej gminy Ropczyce na lata 2021-

2032 z projektem uchwały 4.9. Wprowadzenie autopoprawki do projektu budżetu na 2020 rok 

z uwagi na korektę projektu 4.7, dostosowanie kwot i wprowadzenie w punkcie 6 podpunktu 

14 uchwała w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 

zasobu Gminy Ropczyce z projektem uchwały 6.14.  

Innych propozycji zmian nie zgłoszono. 

Wnioskowana zmiana do porządku obrad została wprowadzona przy: za – 20, przeciw - 0, 

wstrzymujących  się – 0. 

Przewodniczący Rady poinformował, że zmiana do porządku obrad dzisiejszej sesji została 

wprowadzona. 

  

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Zmiany do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z 40 sesji Rady Miejskiej.  

4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał:  

1) Uchwała w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXI/317/21 Rady Miejskiej Ropczycach z dnia 

26 lutego 2021 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej w Wojewódzkim 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Rzeszowie  

2) Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2022 rok w zakresie wydatków 

inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2021 rok  

3) Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2022 rok w zakresie wydatków 

inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2021 rok  

4) Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/357/21 Rady Miejskiej w Ropczycach  

z dnia 29 czerwca 2021 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2021 roku w zakresie 

wydatków inwestycyjnych na 2022 rok  

5) Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2021 rok  

6) Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa 

Podkarpackiego na realizację zadania publicznego  

7) Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa 

Podkarpackiego na realizację zadania publicznego  

8) Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2021 rok 

9) Uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce na lata 

2021-2032. 

5. Rozpatrzenie projektu budżetu Gminy Ropczyce na 2022 rok i głosowanie w sprawie 

projektu Uchwały Budżetowej Gminy Ropczyce na 2022 rok:  

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej  

2) przedstawienie opinii i wniosków Komisji Rady, w tym ostatecznej opinii Komisji 

Rewizyjnej  
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3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie projektu 

uchwały budżetowej  

4) przedstawienie stanowiska Burmistrza w sprawie opinii Komisji Rady i opinii Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Rzeszowie  

5) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej  

6) głosowanie w sprawie podjęcia uchwały:  

1) Uchwała Budżetowa Gminy Ropczyce na 2022 rok.  

6. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał:  

1) Uchwała w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ropczyce na lata 

2022-2031  

2) Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Gminie Ropczyce na 2022 rok  

3) Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Ropczyce na rok 2022  

4) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Miastem Rzeszów  

5) Uchwała w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XL/489/06 Rady Miejskiej w Ropczycach 

z dnia 27 kwietnia 2006 r. w sprawie uchwalenia Statutu Osiedla Witkowice  

6) Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji  

7) Uchwała w sprawie dopłaty do taryfowych grup odbiorców usług wodociągowo-

kanalizacyjnych  

8) Uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

nr 15/1/2021 w miejscowości Niedźwiada - ETAP I  

9) Uchwała w sprawie nabycia nieruchomości w Niedźwiadzie, działka 5986  

10) Uchwała w sprawie nabycia nieruchomości w Ropczycach, działka 1112/13  

11) Uchwała w sprawie określenia zasad nabywania do gminnego zasobu, nieruchomości 

położonych na terenie miasta i gminy Ropczyce, z przeznaczeniem pod drogi wewnętrzne  

12) Uchwała w sprawie określenia warunków i trybu finansowania zadania własnego Gminy 

Ropczyce w zakresie tworzenia warunków sprzyjających rozwojowi sportu  

13) Uchwała w sprawie: wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji oraz  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia "Gminnego Programu Rewitalizacji dla Gminy 

Ropczyce na lata 2021-2027"  

14) Uchwała w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 

zasobu Gminy Ropczyce. 

7. Plan pracy Rady Miejskiej na 2022 rok.  

8. Sprawozdanie z działalności Burmistrza.  

9. Sprawy różne.  

10. Zamknięcie sesji. 

 

3. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu z 40 sesji Rady Miejskiej.  

Brak zgłoszeń. 
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Protokół z 40 sesji Rady Miejskiej został przyjęty przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

4. 

Radny p. Stanisław Marć – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 

Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał w sprawach budżetowych  

i okołobudżetowych oznaczone w punktach 4.1 do 4.8. 

 

4.1 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXI/317/21 Rady 

Miejskiej Ropczycach z dnia 26 lutego 2021 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

długoterminowej w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  

w Rzeszowie – Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy zmiany uchwały nr 317 z dnia 26 lutego 2021 w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

długoterminowej w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  

w Rzeszowie. Pierwotna uchwała stanowiła o zaciągnięciu pożyczki długoterminowej  

w kwocie 3 063 078, 29 na zadanie dotyczące modernizacji oświetlenia ulicznego na terenie 

miasta i gminy Ropczyce. Spłata pożyczki następowała w latach 2022-2029. W związku z tym, 

że zadanie zostaje przesunięte do realizacji do roku 2022 zaistniała konieczność wycofania tejże 

uchwały, w związku z uregulowaniem poszczególnych zapisów budżetowych i prawnych  

w 2021 roku, aby na koniec roku można było podpisać aneks wydłużający realizację zadania  

w 2022 roku. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXI/317/21 Rady Miejskiej Ropczycach z dnia 

26 lutego 2021 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej w Wojewódzkim 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Rzeszowie została podjęta przy:  

za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.2. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2022 rok  

w zakresie wydatków inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie 

na 2021 rok – Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy zaciągnięcia zobowiązań na 2022 rok na realizację zadania modernizacja 

oświetlenia ulicznego na terenie miasta i gminy Ropczyce w kwocie 2 798 004 zł. Źródłem 

pokrycia zobowiązania będą przychody z tytułu pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 

Środowiska w kwocie 2 736 750 zł oraz dochody własne gminy w kwocie 61 254 zł. Wcześniej 

uchwała eliminowała zaciągnięcie pożyczki w wojewódzkim funduszu na kwotę wyższą, która 

była ustalona jeszcze w momencie złożenia wniosku przed całą procedurą przetargową, bieżący 

projekt uchwały stanowi już o kwocie, która wynika z podpisanej umowy z wykonawcą.  

W związku z koniecznością podpisania aneksu uchwała zobowiązuje burmistrza do podpisania 

aneksu przesuwającego wykonanie na 2022 rok tego zadania. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 
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Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2022 rok w zakresie wydatków 

inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2021 rok została 

podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.3. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2022 rok  

w zakresie wydatków inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie 

na 2021 rok – Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy zaciągnięcia zobowiązań na 2022 rok w 2021 w zakresie wydatków 

inwestycyjnych. W projekcie postanawia się o zabezpieczeniu kwoty 143 005,50 zł na 

realizację zadań: budowa nowych punktów oświetleniowych na terenie gminy Ropczyce 9 384 

zł, budowa dróg na osiedlu pod Pałacem oraz rozbudowa ulicy księdza Wójcika wraz  

z niezbędną infrastrukturą i przebudową sieci uzbrojenia terenu w kwocie 76 567,50 zł, projekt 

dróg osiedla Witkowice - Kolonia 45 000 zł oraz budowa, przebudowa modernizacja dróg  

w kwocie 12 054 zł. Projekt ten stanowi o zabezpieczeniu w 2022 roku wskazanych zadań we 

wskazanych kwotach w związku z tym, że zadania w 2021 roku nie zostały do końca wykonane. 

Przede wszystkim są tutaj zadania dotyczące opracowań dokumentacji. W związku z różnymi 

przeszkodami, z brakiem dokumentów te zadanie nie mogły zostać zakończone czyli nie mogły 

zakończyć się złożeniem konkretnego projektu, przedłużamy w dniu 31 grudnia 2021 roku 

aneksy na poszczególnych zadaniach na 2022 rok z wykonawcami. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2022 rok w zakresie wydatków 

inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2021 rok została 

podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.4 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/357/21 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 29 czerwca 2021 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2021 

roku w zakresie wydatków inwestycyjnych na 2022 rok – Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały 357 z dnia 29 czerwca 2021 w sprawie zaciągnięcia 

zobowiązań w 2021 roku na 2022 rok w ramach realizacji zadania Przebudowa drogi gminnej 

w Ropczycach ulica Brzozowa. Pierwotnie uchwała 357 opiewała na kwotę 2 153 000.  

W związku z tym, że zaistniała konieczność podpisania aneksu w zakresie wykonywanych 

robót w 2021 zachodzi konieczność podjęcia tej uchwały, przesunięcie kosztorysowo zadania 

na 2022 rok. W 2021 roku udało wykonać się tylko w ramach tego zadania kwotę 200 000  

i taka kwota w 2021 roku została sfinansowana ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 

Dróg a pozostałość tych środków zostanie wykorzystana w 2022 roku. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/357/21 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 

29 czerwca 2021 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2021 roku w zakresie wydatków 

inwestycyjnych na 2022 rok została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących 

się - 0. 
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4.5 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2021 

rok – Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy zmiany w budżecie Gminy na 2021 rok. W związku z pierwszą podjętą uchwałą 

wycofującą pożyczkę w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska na kwotę 3 063 078,29 

zł zmniejsza się wydatki na zadaniu modernizacja oświetlenia. Co za tym idzie, w związku  

z nieuruchomieniem pożyczki w wojewódzkim funduszu zmniejsza się planowany deficyt 

również o tą kwotę, zmniejsza się planowane przychody z tytułu pożyczki długoterminowej.  

W tabeli numer 1 według klasyfikacji budżetowej jest przedstawione zmniejszenie zadania  

i w tabeli numer 2 zmniejszenie przychodów również z tego tytułu. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2021 rok została podjęta przy: za 

– 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.6 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi 

Województwa Podkarpackiego na realizację zadania publicznego – Skarbnik Gminy – p. Beata 

Malec. 

Projekt dotyczy udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Podkarpackiego 

na realizację zadania Odnowa drogi wojewódzkiej nr 986 relacji Tuszyma-Ropczyce- 

Wiśniowa w miejscowości Ropczyce i Okonin. Łącznie projekt uchwały z autopoprawką, którą 

państwo macie, tam nastąpiła pomyłka we wskazaniu autopoprawki do projektu 4.7, 

autopoprawka dotyczy projektu 4.6, który teraz właśnie jest omawiany. Zwiększa się na tym 

zadaniu udzielając pomocy finansowej dla Samorządu Województwa Podkarpackiego kwotę 

60 000 zł. W związku ze zmianami wprowadzonymi przez Marszałka Województwa 

Podkarpackiego dotyczącymi wysokości udziału finansowego poszczególnych gmin w zakresie 

przebudów dróg wojewódzkich i koniecznością aktualizacji wcześniej złożonych wniosków 

zaistniała potrzeba zwiększenia po przeliczeniu poszczególnych pozycji, które są wymagane 

udzielanej pomocy finansowej do kwoty łącznej 260 000 zł i w związku z tym konieczna jest 

podjęta uchwała łącznie z autopoprawkę wprowadzającą zwiększenie 60 000 zł. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa 

Podkarpackiego na realizację zadania publicznego została podjęta przy: za – 20 głosów, 

przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.7 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi 

Województwa Podkarpackiego na realizację zadania publicznego – Skarbnik Gminy – p. Beata 

Malec. 

Projekt dotyczy udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Podkarpackiego 

na Przebudowę drogi wojewódzkiej polegająca na budowie chodnika w ciągu drogi 

wojewódzkiej nr 986 relacji Tuszyma-Ropczyce-Wiśniowa strona lewa w miejscowości Łączki 
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Kucharskie. Postanawia się udzielić w 2022 roku pomocy finansowej w wysokości 350 000 zł. 

Jest to uchwała okołobudżetowa. W projekcie budżetu na 2022 rok jako zadanie inwestycyjne 

ta kwota jest zawarta. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa 

Podkarpackiego na realizację zadania publicznego została podjęta przy: za – 20 głosów, 

przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

4.8 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2021 

rok – Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy zmian w budżecie gminy na 2021 rok. W związku z już czyszczącymi 

sprawami dotyczącymi ewidencji dochodów, wydatków zwiększa się dochody budżetu na 2021 

rok o kwotę 517 000 zł i jednocześnie zmniejsza się o kwotę 999 453,06 zł. Zwiększenie 

zawarte w tabeli nr 1 na kwotę 517 000 zł. Jest to zwiększenie, które otrzymaliśmy w ostatnich 

dniach uzupełnienie subwencji ogólnej z ministerstwa a 990 000 jest to zmniejszenie na 

realizacji zadania Przebudowa drogi ulica Brzozowa związku z tym, że zadanie zostaje 

przeniesione do realizacji w 2022 roku, więc automatycznie dochody zostają zmniejszone  

w celu uaktualnienia właściwych procentowo dochodów i wydatków. W związku  

z przeliczeniem wszystkich wydatków, dochodów również na koniec roku zmniejsza się 

wydatki budżetu o kwotę 3 212 051,06 zł. Na to zmniejszenie mają przede wszystkim wpływ 

zadania, które zostały przesunięte na 2022 rok lub z różnych względów zostały niewykonane. 

Na tą kwotę składa się zmniejszenie wydatków z tytułu wcześniej planowanych kredytów na 

różne zadania inwestycyjne w kwocie 2 273 000 zł oraz zmniejszenie po stronie ulicy 

Brzozowej 999 000 zł. W związku z tym, że w 2021 roku planowane zaciągnięcie kredytu na  

2 730 000 nie zostaje zaciągnięte, zmniejsza się również zapisy dotyczące przychodów, w tabeli 

numer 3 rozpisane z jakiego tytułu. Na dzień dzisiejszy przychody budżetu opiewają na kwotę 

8 383 840,04 zł. Na to składa się kredyt długoterminowy w kwocie 4 857 882 zł. Jest to kredyt 

zaciągnięty na spłatę wcześniej uruchomionych kredytów oraz wolne środki, które już 

wcześniej zostały zrealizowane na zadania ulica Zielona oraz Fundusz Dróg Samorządowych 

ulica Przemysłowa. Również w projekcie uchwały dotyczącej zmian w budżecie w tabeli numer 

4 i w tabeli numer 5 zmienia się, przesuwa się poszczególne pozycje w dochodach i wydatkach 

w związku z już zaksięgowanymi czy dokonanymi wpływami do naszego budżetu zadań czy 

środków, których wcześniej nie planowaliśmy. Również przeksięgowania czy zmniejszania na 

pozycji zadań, które nie zostały zrealizowane lub zostały zrealizowane w mniejszych kwotach. 

Jest to uchwała, która dostosowuje w miarę realność budżetu plan do wykonania. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2021 rok została podjęta przy: za – 

20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 
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4.9 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Gminy Ropczyce na lata 2021-2032 – Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy Ropczyce na lata 2021-

2032. W związku ze zmianami wszelkimi, które zostały dokonane w ostatnim okresie, chodzi  

o zmiany budżetowe dokonuje się zapisów w tabeli - załącznik nr 1 dotyczące dochodów, 

wydatków, przychodów, rozchodów oraz poszczególnych innych pozycji, które wymagane są 

przy sporządzaniu analizy naszej sytuacji finansowej. Równocześnie w załączniku nr 2 

dostosowane są zadania przedsięwziąć do już wcześniej podjętych uchwał budżetowych  

a w załączniku nr 3 dotyczącym objaśnień wszystkie pozycje, które uległy zmniejszeniu czy 

zwiększeniu, czy jakikolwiek zmianie są opisane. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce na lata 2021-

2032 została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

5. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że przedmiotem obrad jest projekt uchwały budżetowej  

w całości czyli z grupą poprawek, które rada otrzymała.  

 

5.1  

Burmistrz Ropczyc – p. Bolesław Bujak - Przedkładamy dzisiaj jeden z najważniejszych 

dokumentów samorządu miasta i gminy Ropczyce na przyszły rok 2022 jakim jest projekt 

budżetu. Ten projekt budżetu został przedłożony jak w każdym samorządzie na dzień 15 

listopada Wysokiej Radzie, jak również do Regionalnej Izby Obrachunkowej. Dzisiaj będziemy 

Wysokiej Radzie przedkładać opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej do projektu 

przygotowanego i przedłożonego Wysokiej Radzie na dzień 15 listopada. Projekt, który 

przedkładamy w tej chwili pod głosowanie nieco się różni. Wprowadziliśmy dodatkowe środki 

finansowe, które wynikały z subwencji wyrównawczej wyrównującej nam ubytek  

w przyszłym roku podatku z PIT-u i jak również i korekt projektu budżetu, które wynikały  

z dyskusji na komisjach Wysokiej Rady. W czasie tych komisji wskazywaliście na różne inne 

przedsięwzięcia prorozwojowe, które nie były zapisane w pierwotnym projekcie budżetu. 

Większość z nich uwzględniliśmy, wprowadziliśmy również te konieczne poprawki do 

wydatków bieżących, które wiązały się z informacją pomiędzy 15 listopada a dzisiejszym 

dniem czy też dniem obrad komisji państwa rady. Wysoka Rado, jaki to jest budżet? Jest na 

pewno kwotowo po stronie dochodów trochę niższy niż budżet bieżącego 2021 roku. Po stronie 

dochodów mamy tutaj zapisaną kwotę 125 628 000 zł. Jest o tyle niższy, że nie ma w nim już 

tak wysokiej dotacji z budżetu państwa do gminnego ośrodka pomocy społecznej na wypłaty 

300 plus i 500 plus. Wszyscy wiemy, że te zasiłki, ta pomoc do rodzin mających dzieci będzie 

kierowana od 1 czerwca poprzez ZUS. Gminy będą wypłacać te świadczenia tylko do końca 

czerwca, na wszystkie wnioski, które były w bieżącym roku wydane, złożone i wydane decyzje. 

Te kompetencje przechodzą do ZUS-u a zatem kilkanaście milionów złotych mniej  

w dochodach budżetowych znajduje się po stronie tak dochodów jak i wydatków gminy. 
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Wysoka Rado, ten budżet po stronie wydatków jest znacznie wyższy. Przewidujemy kwotę,  

w projekcie podano 138 343 000 zł i zawiera się w tej kwocie w stosunku do projektu budżetu 

różnica o której wspomniałem subwencja wyrównawcza, jak również nasze przewidywania  

i oceny podatków od nieruchomości trochę wyższe i oczywiście zmiana trochę akcentów na 

wydatki inwestycyjne. Jest ich kilkanaście pozycji więcej. W załączniku do tego projektu 

budżetu mamy wykaz około piętnastu nowych wydatków, które w projekcie budżetu nie były 

uwzględnione. To jest właśnie wynik naszych dyskusji w czasie komisji, jeszcze raz oceny 

naszych dochodów. Przyznaję, że ten budżet jest optymalny jak na możliwości i warunki 2022 

roku. Nie wiemy czy wszystkie dochody te, które są prognozami przedłożonymi przez rząd, 

przez ministra finansów, skierowanymi do wszystkich gmin, powiatów i samorządów 

wojewódzkich na 15 listopada będzie do końca wiarygodny i będzie realizowany czy nawet 

uchwalenie budżetu państwa nie spowoduje zmiany tych prognoz, oby nie. Mamy na pewno 

niższe dochody, które wynikają z nowego programu podatkowego Polski Ład, trochę niższe 

będą dochody z PIT-u. Czy wyrówna nam subwencja wyrównawcza czas pokaże, natomiast 

wszyscy dzisiaj wiemy Wysoka Rado, że koszty bieżące są absolutnie zaprogramowane  

i w projekcie budżetu państwa i pewnie również w naszym budżecie w sposób optymalny ale 

obawiam się, że każdy tydzień przynosi nowe doświadczenia i nowe informacje w zakresie jak 

to potocznie na ulicy mówi się drożyzny, mówiąc językiem ekonomicznymi inflacji, która 

powoduje, że rosną koszty bieżące funkcjonowania każdej rodziny a taką rodziną jest również 

gmina 27 512 osób, tyle nas chyba jest na koniec tego roku. I ta rodzina ma też ważne wydatki 

bieżące. Te wydatki bieżące możemy określić jako pewien poziom usług społecznych, usług  

w zakresie infrastruktury naszych różnych instytucji publicznych, które zawierają się w słowie 

samorząd gminny i te koszty znacząco wzrosną. Ja przypomnę nie tyle Wysokiej Radzie co 

naszym mieszkańcom, że przetarg który ogłosiliśmy na dostawę i zabezpieczenie energii 

elektrycznej dla naszej gminy ale również ościennych miast i gmin jak Sędziszów, Iwierzyce  

i Wielopole jest wyższy o 67%. Przypomnę, że ten przetarg dotyczył dwóch lat ale dzisiaj 

wiemy, że dla gospodarki taki wzrost cen energii jest normalny w ciągu jednego roku. Ceny 

zabezpieczenia w gaz tych wszystkich obiektów, które ogrzewane są przy pomocy kotłów 

gazowych wzrosły aż o 167%. Też wiemy doskonale, że inne koszty na bazie transportu, ceny 

paliw, innego zaopatrzenia znacząco rosną poza wskaźnik inflacji o którym mowa. Musimy też 

przyjąć do wiadomości, że będziemy waloryzowali płace wszystkich naszych 

współpracowników. Tylko w samych szkołach, przedszkolach i w żłobku pracuje w sumie 

ponad 750 osób. Czy wszystkim im będziemy w stanie waloryzować dzisiaj Wysoka Rado nie 

możemy odpowiedzieć, gdyż ta grupa pracowników oświatowych nauczyciele inaczej jest 

wynagradzana z innych ustaw i w zasadzie my jesteśmy tylko płatnikami. Decyzje zapadają na 

szczeblu rozporządzeń ministra finansów i ministra edukacji. Ale pozostali wszyscy inni 

pracownicy z naszych jednostek organizacyjnych, z urzędu gminy takiej waloryzacji wymagają 

i wprowadzimy ją od 1 stycznia. W tym projekcie budżetu kładziemy jednak największy akcent 

w przyszłym roku na oświatę czyli na opiekę, edukację, wychowanie młodego pokolenia. 

Mamy kilka tysięcy dzieci od pół roku, które są już pod opieką żłobka poprzez dzieci 

przedszkolne do 6 lat i młodzież szkół podstawowych. Ta edukacja sporo kosztuje. Przypomnę 

też do wiadomości naszych mieszkańców, że subwencja rządowa dla naszej gminy na przyszły 
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rok na utrzymanie całej  grupy edukacyjnej to 26 000 000 złotych na okrągło. Nasze wydatki 

są znaczące wyższe ponad 50 000 000 a więc 24 000 000 złotych przesuwamy być może  

z innych możliwych wydatków do tego działu by utrzymać ten poziom, który był do tej pory. 

Ja nazywam to tak zwanym obszarem poziomu infrastruktury społecznej do której należy 

zaliczyć również kulturę, a więc 2 nasze instytucje Miejsko-Gminną Bibliotekę, Centrum 

Kultury wraz z filiami i wszystkie stowarzyszenia, które również w tym budżecie są pod 

względem swoich dochodów i wydatków zapisane na kwotę znacząco wyższą ponad 1 000 000 

zł. To życie obywatelskie to organizacja różnych stowarzyszeń, realizacja ich celów, 

ogromadzanie się jest możliwe dzięki pomocy z dochodów własnych z lokalnych podatków. 

Te lokalne podatki Wysoka Rado przypomnę, że podnieśliśmy o 5%, też nie wszystkie. Nie 

dotyczyło to na przykład podatku od środków transportowych. Przyniosło nam to dochód 

wyższy w stosunku do bieżącego roku ze wszystkich podatków tylko o około 600 000 zł. Jaka 

to jest kwota? Niezbyt duża dlatego, że przypomnę tylko dopłaty do obniżenia ceny m3 wody  

i odbioru kanalizacji w postaci projektu uchwały kosztują nas za pół roku podobną kwotę  

640 000 zł a więc z jednej strony podnieśliśmy o 600 000 zł lokalne podatki ale z drugiej strony 

dla obniżenia obciążeń w tej sferze infrastruktury technicznej jakim jest dostawa wody, odbiór 

nieczystości stałych tą kwotę oddajemy jakby umownie z powrotem. Przypomnę również, że 

wpływ na ten kształt ostatecznego projektu budżetu, który dzisiaj przedkładamy ma podjęta 

decyzja Wysokiej Rady o obniżeniu opłat za odbiór i przetwarzanie odpadów stałych. 

Obniżyliśmy o 2 zł dla jednej osoby miesięcznie. To też rocznie wyliczona kwota około  

550 000 zł. Ten ubytek zapełniliśmy również subwencją wyrównawczą. Mogliśmy sobie na to 

pozwolić. Wysoka Rado, ten projekt budżetu mimo wszystko jest prorozwojowy bo on 

przewiduje kilkadziesiąt różnych inwestycji od małych do tak dużych jak budowa kolejnego 

bloku na najem, bloku realizowanego przez naszą spółkę TBS. Zdecydowaliśmy się na dotację 

2 000 000 zł z dochodów własnych, w przyszłym roku 1 000 000 zł. Jest to dobry kierunek, 

jeszcze raz podkreślę, że nasza decyzja pozwoliła złożyć prezesowi wniosek do Banku 

Gospodarstwa Krajowego o uzyskanie dotacji i uzyskanie pożyczki prewencyjnej na budowę. 

Już dzisiaj mamy w zasadzie pierwszą decyzję o przyznaniu tej dotacji w wysokości o ile 

pamiętam 1 200 000 zł, która już wpłynęła na konto i budowa tego bloku z 34 mieszkaniami na 

najem wydaje się dość realna. Wysoka Rado, kontynuujemy takie inwestycje o których na razie 

wiemy jak budowa dworca PKS z jakich powodów wielokrotnie o tym mówiliśmy. Obniżymy 

koszty, dopasujemy obieg do dzisiejszych potrzeb czasu i do nowoczesnych rozwiązań  

i uwolnimy dość znaczący obszar w centrum Ropczyc, który nie był efektywnie wykorzystany 

pod inne funkcje. Wysoka Rado dalej kładziemy w tych naszych zadaniach prorozwojowych, 

inaczej inwestycyjnych nacisk na budowę, modernizację, przebudowę dróg, ulic chodników, 

oświetlenia ulicznego, o czym była mowa w projektach, które przedstawiała pani skarbnik, że 

wycofujemy się w tym roku z pożyczki preferencyjnej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska na przebudowę oświetlenia ulicznego. To nie jest rezygnacja z zadania. Ono się  

w chwili obecnej realizuje. Do dnia dzisiejszego większość spośród ponad 2 000 opraw zostało 

przełożonych na ledowe, oszczędne. To jest wydaje mi się inwestycja w punkt, w sam raz  

w czas, kiedy tak drożeje energia elektryczna o wspomniane 67 %. Sądzę, że znacząco 

poprawimy swoją sytuację i z tych oszczędności z pewnością w ciągu planowanych sześciu lat 
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oddamy to zadłużenie, które zapiszemy umową i wprowadzimy do budżetu w najbliższych 

tygodniach. Zakładamy, że tą inwestycję zakończymy w granicach początku drugiego kwartału. 

Wysoka Rado, nie chcę wspominać w szczegółach wielu inwestycji ale te drogowe największe 

trzeba przypomnieć, że ten budżet zawiera w sobie wydatki dotacji oczywiście rządowe  

i wydatki na dwie pewnie największe inwestycje drogowe w przyszłym roku a więc 

przebudowę ulic w centrum miasta Króla Kazimierza Wielkiego i Krakowska. Zadanie, które 

pozwoli nam na utrzymanie pewnego standardu, który nie będzie polegał na rozkopywaniu ulic 

i chodników kilka razy w ciągu roku. W tych ulicach mamy infrastrukturę techniczną różną, 

począwszy od dostarczenia ciepła systemowego, poprzez gaz, wodę, kanalizację, 

odprowadzenie wód sprzed 40 lat i więcej i jak każda infrastruktura budowana tyle lat temu, 

pół wieku temu ulega korozji, zniszczeniom, częstym naprawom, ubytkom energii, ubytkom 

wody i powoduje nawet po deszczu różne niedogodności typu kałuże i trudności  

w bezpiecznym przechodzeniu chodnikiem. Mam nadzieję, że to zadanie zakończymy do końca 

października przyszłego roku z powodzeniem i z satysfakcją dla naszych mieszkańców. Inna 

budowa o której też była przed chwilą mowa przebudowa ulicy Brzozowej na osiedlu Czekaj 

jest zadaniem, które pozwoli nam na utrzymaniu nośności tej ważnej drogi gminnej jako 

dojazdu do zjazdu z autostrady w kierunku zachodnim w Zawadzie dla tonażu, który tą drogą 

przemieszczał się przez ostatnie 16 lat i w okresie budowy autostrady znacząco nam tą drogę 

nadwyrężył, nadkruszył. Jeżeli zrobimy a zrobimy modernizację tej drogi w przyszłym roku,  

w miesiącach najpóźniej maj-czerwiec to zabezpieczymy tą naszą końcową obwodnicę 

północną na lata. Mam nadzieję, że na 20 lat a przy okazji będą tam wybudowane odcinki 

chodnika potrzebnego dla rozwijającego się w tym obszarze budownictwa jednorodzinnego jak 

również odcinki dróg rowerowych tak potrzebnych w dzisiejszych czasach. Wysoka Rado, nie 

wspominam o większości inwestycji. Te zapisane tu inwestycje są na kwotę ponad 16 000 000 

zł. Ktoś powie może to w stosunku do dochodów budżetowych nie jest jakaś zbyt duża  

i rewelacyjna kwota. Na tyle mogliśmy sobie pozwolić by zbytnio nie obniżać poziomu usług 

społecznych o których mówiłem wcześniej, nie wskazując też tych mocnych akcentów dalej na 

udzielanie różnorodnej pomocy poprzez  gminny ośrodek pomocy społecznej ze środków 

rządowych ale i również z naszych dochodów własnych bo też przeznaczamy ponad 3 000 000 

z dochodów własnych na różne cele związane z funkcjonowaniem dopłat, pomocy celowej, 

rzeczowej, materialnej jak również wspierającej i wspomagającej nasze rodziny, które są  

w różnych sytuacjach trudnych, patologicznych czy rodziny wielodzietne. Ten aspekt troski, 

opieki nad naszymi rodzinami w tym budżecie jest dość mocno akcentowany. Wysoka Rado 

myślę, że to jest budżet na trudny czas. Te trudne czasy to drożyzna, te trudne czasy to brak 

większej swobody decydowania o zabezpieczaniu potrzeb i oczekiwań, które kierowane są do 

nas, do samorządu gminnego czyli do Wysokiej Rady do organu pomocniczego jakim jest 

Urząd Miejski w Ropczycach przez naszych mieszkańców, chociażby przez sołtysów tu 

obecnych, przewodniczących rad osiedli, przez te najniższe właśnie grupy, stowarzyszenia 

terytorialne jakim są rady sołeckiej i rady osiedlowe bo nie starcza nam tych środków, które 

mogą być dowolnie kierowane na te cele. Czasami tych celów jest bardzo wiele o mniejszych 

kosztach. Możemy liczyć na znaczące środki po stronie dochodów tego projektu budżetu  

z dotacji rządowych bo w ciągu najbliższych sześciu tygodni złożymy kolejne trzy wnioski do 
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inicjatyw inwestycyjnych samorządu w ramach programu Polski Ład ale po pierwsze to jest 

również konkurs, po drugie to będą środki nakierowane na zadania punktowe. Możemy 

wskazać trzy zadania. Z pewnością jak zwykle skończy się na jednym i tak będziemy szczęśliwi 

jak dostaniemy dotacje na jedno zadanie. To mogą być miliony złotych ale niestety na jedno 

zadanie a my wymagamy większych dochodów własnych, żebyśmy tymi wyższymi dochodami 

własnymi nawet w wysokości tej jednej kwoty mogli obdzielić wiele oczekiwań różnych grup 

społecznych na terenie miasta i gmin, żebyśmy mogli realizować te zalecenia, które do nas 

płyną z różnych zebrań, różnych organizacji i przede wszystkim naszych osiedli, sołectw jako 

oczekiwania naszych mieszkańcy. Wciąż naszym mieszkańcom wydaje się, że my wiele 

możemy. Nam też tak się wydawało, że co roku gminy będą miały wyższe dochody własne  

i tymi wyższymi dochodami własnym my tu, na tej sali będziemy mogli rozdysponować te 

środki na potrzeby naszych mieszkańców. Dzisiaj te nasze oczekiwania i te marzenia  

o samorządności są trochę pomniejszone. Musimy się pewnie przygotować, że to nie tylko ten 

rok ale powinniśmy o tym mówić, że wymagamy większych dochodów własnych bo i potrzeby, 

oczekiwania, ambicje naszych społeczeństw są wyższe bo taki jest czas i czy temu sprostamy 

to też zależy od relacji pomiędzy samorządami a władzą państwową, którą reprezentują 

posłowie. W każdym powiecie ci posłowie są i do nich też kierujemy nasze uwagi, oczekiwania, 

że więcej dochodów własnych to więcej swobody w zaspokajaniu potrzeb naszych 

mieszkańców. Wysoka Rado, kończąc ogólne omówienie tego projektu budżetu o którym sporo 

bardziej szczegółowo mówiliśmy na komisjach stałych rady bardzo proszę o uwzględnienie, że 

bez mała co miesiąc będziemy ten budżet korygować pomimo wszystko bo takie niesie 

potrzeby życie a to życie to wciąż zmieniające się sytuacje i jestem przekonany, że będziemy 

również do tego budżetu wprowadzać nowe dochody, o niektórych wiemy, że te dochody są  

i wiemy na co będą kierowane ale jeszcze nie czas na ich w tym momencie wprowadzenie. 

Bardzo proszę o rozważenie przegłosowania projektu budżetu, aby nasze służby Urzędu 

Miejskiego i wszystkich jednostek organizacyjnych, w tym również spółek mogły od 1 stycznia 

realizować kierunki i cele, które Wysoka Rada między innymi poprzez uchwalenie budżetu 

wyznaczana na przyszły 2022 rok.  

 

Skarbnik Gminy – p. Beata Malec - Projekt budżetu na 2022 rok włącznie z autopoprawkami, 

które państwo mieliście przedstawione. Te autopoprawki dotyczyły zmian w dochodach 

zwiększenie dochodów, które z różnych źródeł mamy zwiększone. 350 000 dochody bieżące 

zostały zwiększone z tytuły opłaty za wycinkę drzew. Dochody majątkowe zostały zwiększone 

z tytułu wprowadzenia nowego zadania na które podpisaliśmy umowę w ramach programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich przebudowa istniejącego skateparku w Ropczycach w kwocie 

zwiększonych dochodów 75 337 zł. Dochody bieżące z tytułu przeanalizowanych wartości 

podatku od nieruchomości osób fizycznych i prawnych w kwocie 500 000 zł. Jest to kwota 

zwiększona dochodów, te 3 kwoty sumują się do wartości 925 337 zł. Jednocześnie uległy 

zmniejszeniu dochody z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, w związku  

z obniżeniem stawek wcześniej podjętą uchwałą. Obniżenie opiewa na kwotę 551 904 zł.  

W całości zmiany w dochodach uległy zwiększeniu o kwotę 373 000 zł. Jednocześnie 

dokonując zmian w dochodach w celu zrównoważenia budżetu zwiększyliśmy planowane  
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w projekcie budżetu wydatki o kwotę 925 000. Na to zwiększenie przede wszystkim ma wpływ 

kwota dotycząca udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Podkarpackiego 200 000 

wcześniej było, włącznie z autopoprawką, którą państwo dzisiaj otrzymali czyli łącznie 

udzielona pomoc 260 000, po podjętej uchwale już będziemy podpisywać taką umowę. 

Zwiększa się również wydatki w ramach zwiększeń majątkowych na zadanie na które 

dostaliśmy dofinansowanie skatepark 118 000, w tym jest udział gminy 43 000 zł. Jednocześnie 

także zwiększamy zadania bieżące. Są to zadania dotyczące remontów w placówkach 

oświatowych w kwocie 100 000 zł oraz 33 000 zł na zadanie, które zostało przesunięte z 2021 

roku niewykonane ze względu na niemożliwość opracowania dokumentacji na odprowadzanie 

dotyczące operatów wodnoprawnych. Równocześnie zwiększa się także wydatki bieżące 

dotyczące zwrotu podatku od nieruchomości dla Zakładów Magnezytowych. Łącznie ten zwrot 

będzie z odsetkami opiewał na dzień dzisiejszy w kwocie 1 000 000 zł. Jednocześnie zmniejsza 

się wydatki po stronie systemu odprowadzenia odpadów 551 000. Kolejną zmianą dotyczącą 

przedstawionego projektu budżetu jest wprowadzona kwota subwencji, którą otrzymaliśmy  

w 2021 roku i zwiększamy tą kwotą przychody roku 2022. Przeznaczamy tą kwotę na 

Laboratoria Przyszłości, jest to kwota 335 350,88 zł, w związku z tym, że na Laboratoria 

Przyszłości zaliczkowo w tym roku opłacamy fakturę a pozostałe 40% procent przechodzi na 

rok 2022 rok. 850 000 zł na remont technologii uzdatniania wody basenowej w basenach, 

640 000 zł jako pokrycie dotyczące dopłaty do grup taryfowych dla Przedsiębiorstwa Usług 

Komunalnych na usługi wodno-kanalizacyjne przez okres pół roku 2022 roku, 537 000 zł jako 

kwota wcześniej również odprowadzenia podatku od nieruchomości, dodatkowe środki, które 

przenosimy w związku ze zwiększonym dodatkowymi pracami na projektowaniu, budowie 

dworca autobusowego w Ropczycach. Zwiększona kwota dotyczy robót zamiennych oraz 

dodatkowych kosztów. 40 000 przeznacza się na remont instalacji wodno-kanalizacyjnej  

w bloku rotacyjnym Kochanowskiego. 150 000 na budowę nowych punktów oświetleniowych 

jako budowa oświetlenia drogi powiatowej Niedźwiada-Mała, 100 000 zł na projekt i rozbiórkę 

budynku dawnego dworca PKS w Ropczycach, 100 000 zł na projekt budowy parkingu przy 

cmentarzu komunalnym w Ropczycach, 100 000 zł na projekt budowy wodociągu ulica 

Kolejowa, 70 000 na budowę wodociągu przepompowni ulicy Świętej Anny, 70 000 na  

projektowanie stadionu w Niedźwiadzie, 50 000 na projekt modernizacji dachu 

termomodernizacji domu kultury w Gnojnicy, 30 000 na projektowanie modernizację dachu 

filii biblioteki w Lubzinie. 15 000 na projektowanie budowę boiska sportowego przy placu 

zabaw ul. Skorodeckiego w Ropczycach oraz kwota po autopoprawce 596 463 zł na remonty 

dróg na terenie gminy Ropczyce. Te kwoty, które wspomniałam wpływają na zmianę 

całościowych kwot dochodów, wydatków i przychodów, więc ostatecznie po wprowadzeniu 

tych autopoprawek dochody budżetu na 2022 rok będą zwiększone o kwotę 373 430, 33 zł będą 

wynosić 125 638 433 zł a wydatki budżetu 138 343 994,94 zł, co daje różnicę deficytu w kwocie 

12 705 561,94 zł. Źródłem finansowania tego deficytu będą przychody z tytułu planowanej 

pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska w kwocie 2 736 750 zł oraz kredyt 

na zadanie inwestycyjne 4 550 000 zł. Przychody, które będą finansować również nasz deficyt 

są to środki z pozostałości Laboratoria Przyszłości w kwocie 35 000 zł oraz subwencja  

3 654 000. Jednocześnie zostają również po stronie przychodów wprowadzone wolne środki 
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dotyczące Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w kwocie 1 437 000, jest to realizacja zadania 

przebudowa ulicy Brzozowej. Rozchody nie zostały zmienione, zostają na poziomie 5 349 662 

zł i będą te rozchody przeznaczone na spłatę rat kredytów, które wcześniej zostały zaciągnięte. 

Przychody również tak jak wcześniej wspomniałam pokrywać będą deficyt w tej samej 

wysokości, które zostały szczegółowo rozpisane w dodatkowym załączniku. Planowana kwota 

długu ostatecznie na 2022 rok nie ulegnie zmianie i wynosić będzie kwotę 42 483 224,34 zł. 

Projekt budżetu został sporządzony zgodnie z przepisami ustawy o finansach publicznych. 

Wszelkie dochody, wydatki macie państwo rozpisane według klasyfikacji budżetowej. 

Burmistrz bardzo szczegółowo czy na komisjach czy teraz państwu przedstawił. Jeżeli istnieje 

konieczność bardziej szczegółowego opisania czy omówienia wydatków czy dochodów 

bieżących majątkowych,  w związku z tabelą to służę odpowiedziami. Nadmienię również, że 

w projekcie budżetu tworzy się również rezerwę budżetu na nieprzewidziane wydatki w ciągu 

roku w kwocie 150 000 zł. Są również utworzone rezerwy celowe w wysokości 88 000 zł na 

zadania w ramach pożytku publicznego pomoc społeczna 13 000 zł oraz w ramach programów 

kultury i ochrony dóbr kultury w wysokości 75 000 zł. Rezerwa celowa, która również została 

utworzona w budżecie w wysokości 398 000 zł na podstawie ustawy o sporcie i środki te 

zostaną przekazane poszczególnym stowarzyszeniom na podstawie konkursów 

przeprowadzanych w 2022 roku. Obowiązkiem również jest utworzenie w budżecie rezerwy 

celowej na podstawie przepisów ustawy o zarządzaniu kryzysowym. W naszym budżecie jest 

ustalona rezerwa w kwocie 313 000 zł. Również budżet przedstawia dochody, wydatki  

w ramach poszczególnych zasad wykonywania budżetu, które wynikają z odrębnych ustaw. Do 

takich szczególnych przepisów mamy zaliczane dochody z tytułu zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych i wydatki budżetu na program profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii. Łącznie mamy wprowadzone dochody  

520 000 zł, również wydatki 520 000 zł. Kolejną grupą szczególnych przepisów są dochody  

z tytułu kar i opłat pobieranych na podstawie ustawy Prawo ochrony środowiska. W tym 

budżecie mamy przewidzianą kwotę 80 000 po stronie dochodów, również po stronie 

wydatków kwota 80 000 zł. Kolejna grupa dochodów szczególnych są to dochody z tytułu opłat 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi i w związku z wprowadzoną zmianą ostatecznie 

na dzień dzisiejszy wysokość realizacji systemu odpadów wynosi kwotę 4 884 144 zł. Ostatnią 

grupą szczególnych przepisów są dochody z tytułu opłat za korzystanie przez operatora, 

przewoźnika z przystanków komunikacyjnych, chodzi tutaj o transport publiczny. Po stronie 

dochodów mamy kwotę 15 000 zł z tytułu pobierania opłat za zatrzymywanie się na 

przystankach oraz na wydatki na ten cel przeznaczamy również kwotę 15 000 zł. W budżecie 

również macie państwo zawarte dochody i wydatki dotyczące zadań administracji rządowej. 

Jest to kwota 28 931 511 zł, po stronie dochodów i wydatków. Są to środki naznaczone, które 

muszą być przeznaczane na realizację zadań ściśle wskazanych w przepisach ustaw.  

W projekcie również mamy zawarte zadania dotyczące realizacji zadań dotyczących Unii 

Europejskiej. W załączniku nr 10  na dzień dzisiejszy w projekcie mamy jedno zadanie, które 

realizujemy z dofinansowaniem Unii Europejskiej i jest to budowa sieci wodociągowej  

w Łączkach Kucharskich i sieci kanalizacyjnej w Brzezówce - Etap II. Wyodrębnia się również 

w 2022 roku wydatki dotyczące funduszu sołeckiego. W tabeli w załączniku nr 11 macie 
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państwo rozpisane poszczególne sołectwa na które przydzielone są kwoty i według 

poszczególnych zadań w ramach zebrań sołeckich jakie zostały ustalone. Ogólnie z budżetu  

w 2022 roku udzielamy takich wydatków w ramach funduszu sołeckiego na kwotę 380 226,97 

zł. Również w 2022 roku z budżetu gminy będziemy udzielać dotacji w wysokości 7 223 583,72 

zł. Są to dotacje dotyczące jednostek sektora finansów publicznych, w załączniku nr 12 

rozpisane szczegółowo dotyczące dotacji podmiotowych, dotacji celowych oraz dla jednostek 

spoza sektora finansów publicznych, również dotacje podmiotowe i celowe wskazane w ramach 

realizacji projektu budżetu. Jednocześnie projekt zawiera upoważnienia burmistrza do 

dokonywania wszelkich zmian dotyczących przeniesień klasyfikacji budżetowej, również 

upoważnienia burmistrza do lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach innych 

niż tylko bank, który prowadzi naszą obsługę bankową. Jednocześnie burmistrz również  

w projekcie budżetu ma przedstawione upoważnienie do zaciągania kredytów i pożyczek 

krótkoterminowych w ramach realizacji bieżących zadań. Jeżeli byłyby jakieś zapytania 

dotyczące szczegółowych zasad, dotyczących szczegółowych dochodów, wydatków czy 

poszczególnych zapisów bardzo proszę o pytania.  

 

5.2 

Przewodniczący Rady powiedział, że punkt 5.2 to przedstawienie opinii komisji stałych Rady 

Miejskiej, w tym ostatecznej opinii Komisji Rewizyjnej. Będą wyczytywane komisje  

a przewodniczących komisji są proszeni o podanie opinii jaką komisja podjęła na swoim 

posiedzeniu. 

 

Radny p. Andrzej Rachwał - Przewodniczący Komisji ds. zdrowia i porządku publicznego 

poinformował, że Komisja ds. zdrowia i porządku publicznego w dniu 6 grudnia 2021 roku 

zaopiniowała w całości pozytywnie projekt budżetu na rok 2022. 

 

Radny p. Zenon Charchut – Przewodniczący Komisji ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego poinformował, że Komisja ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego opiniowała projekt budżetu gminy wraz z poprawkami i uzupełnieniami 

wzniesionymi przez pana Burmistrza Ropczyc. Omawiając projekt budżetu szczególnie 

uwzględniono zagadnienia inwestycyjno-rozwojowe. Komisja wyraziła pozytywną opinię  

o całości projektu budżetu Gminy Ropczyce na 2022 rok.  

 

Radny p. Dariusz Mormol – Przewodniczący Komisji ds. oświaty, kultury i sportu 

poinformował, że Komisja ds. oświaty, kultury i sportu na posiedzeniu 8 grudnia bieżącego 

roku opiniowała projekt budżetu Gminy Ropczyce na 2022 rok wraz z poprawkami  

i uzupełnieniami wniesionymi przez pana burmistrza. Omawiając projekt budżetu szczególnie 

uwzględniono zagadnienia odpowiadające zakresowi działania komisji. Następnie komisja  

ds. oświaty, kultury i sportu w głosowaniu wyraziła pozytywną opinię w projekcie budżetu 

Gminy Ropczyce na 2022 rok.  
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Radny p. Bogdan Madeja – Przewodniczący Komisji ds. rolnictwa, ochrony środowiska  

i bezpieczeństwa przeciwpowodziowego poinformował, że Komisja ds. rolnictwa, ochrony 

środowiska i bezpieczeństwa przeciwpowodziowego na posiedzeniu 6 grudnia 2021 

pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu dla Gminy Ropczyce na rok 2022.  

 

Radna p. Genowefa Ciosek – Przewodnicząca Komisji skarg, wniosków i petycji 

poinformowała, że Komisja skarg, wniosków i petycji w dniu 9 grudnia 2021 roku w całości 

pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu na 2022 rok.  

 

Radny p. Stanisław Marć – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 

Rewizyjna jako jedna z komisji stałych pozytywnie zaopiniowała całość projektu budżetu 

Gminy Ropczyce na 2022 rok. Następnie po zapoznaniu się z opiniami pozostałych komisji 

Komisja Rewizyjna wydała ostateczną opinię o całości projektu budżetu Gminy Ropczyce na 

2020 rok. Opinia ta była pozytywna.  

 

5.3  

Skarbnik Gminy – p. Beata Malec - Regionalna Izba Obrachunkowa uchwałą nr 34 z dnia 15 

grudnia 2021 podjęła pozytywną opinię w ramach projektu Uchwały Budżetowej Gminy 

Ropczyce na 2022 rok. Na podstawie przepisów o regionalnych izbach obrachunkowych 

wydała pozytywną opinię przy uwzględnieniu uwagi zawartej w punkcie czwartym. Burmistrz 

Ropczyc przekazał do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie w dniu 15 listopada 

projekt Uchwały Budżetowej Gminy Ropczyce na 2022 rok wraz z uzasadnieniem oraz  

z materiałami informacyjnymi. Przekazał również projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej gminy Ropczyce wraz z prognozą kwoty długu na lata 2022- 

2031. Zgodnie z uchwałą w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej 602 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z 27 sierpnia 2010 projekt budżetu został sporządzony zgodnie  

z przepisami, które zostały w opinii przytoczone i w zakresie merytorycznym, łącznie  

z uzasadnieniem do uchwały obejmującej w szczególności wszystkie wymagane przepisem 

prawa materiały. Również do projektu uchwały dostarczono materiały informacyjne dotyczące 

informacji z Ministerstwa Finansów, od Wojewody Podkarpackiego oraz od informacji 

Krajowego Biura Wyborczego oraz plany finansowe Centrum Kultury w Ropczycach oraz 

plany finansowe Miejskiej i Powiatowej Biblioteki Publicznej w Ropczycach. Przedłożony 

przez Burmistrza Ropczyc projekt Uchwały Budżetowej Gminy Ropczyce na 2022 rok  

z uzasadnieniem do projektu tej uchwały oraz materiały informacyjne spełniają wymagania 

formalne określone w uchwale Rady Miejskiej w Ropczycach. Opinia również przytacza 

wszystkie kwoty poszczególnych pozycji, które zostały analizowane, które zostały sprawdzane 

więc tutaj myślę, że przytaczać tych poszczególnych pozycji nie będę. Ja tylko się odniosę do 

uwagi. Uwaga dotyczy projektu. Projekt przedłożony może być podstawą do uchwalenia przez 

Radę Miejską w Ropczycach na 2022 rok po uprzednim uwzględnieniu uwagi a uwaga dotyczy 

w zakresie podjęcia odpowiedniego zarządzenia przez Burmistrza Ropczyc w zakresie planu 

wydatków na środki żywności i usługi cateringowe bo takie wydatki w budżecie 2022 roku 

znalazły się i obowiązek prawny jest dostosować jeszcze wewnętrznym zarządzeniem 
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burmistrza poszczególne pozycje do budżetu. Biorąc pod uwagę wszystkie analizy, wszystkie 

dokumenty, które zostały przedłożone regionalnej izbie obrachunkowej postanowiła 

zaopiniować przedłożony projekt pozytywnie.  

 

5.4  

Przewodniczący Rady powiedział, że jest to punkt wynikający z procedury budżetowej - 

przedstawienie stanowiska burmistrza w sprawie opinii komisji stałych rady oraz opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie. Zapytał, czy burmistrz chce się odnieść. 

Burmistrz Ropczyc – p. Bolesław Bujak odpowiedział, że nie. 

 

5.5 

Radny p. Jan Rydzik - Panie burmistrzu, mam takie pytanie czy realizacja i budowa pumptracka 

na górce będzie realizowana w całości, czy w kilku etapach, czy w całości, ponieważ mam takie 

obawy, że jakby nie było to w całości to później będzie trudno to za jakiś czas wybudować  

a mam takie obawy dlatego, że nie widziałem tego projektu budowy ale te ścieżki rowerowe 

dla młodych i dla starszej młodzieży czy będą razem budowane czy osobno bo wiadomo, że ta 

młodzież starsza nie dopuści później dzieci do korzystania z tych ścieżek. Na komisjach 

zgłaszałem różne projekty budowy na przykład asfaltowanie drogi od ulicy Armii Krajowej od 

bloku nr 1 w kierunku garaży przy PEC-u. Myślę, że też będzie to realizowane.  

 

Burmistrz Ropczyc – p. Bolesław Bujak - Panie radny mogę pana zapewnić, że chcemy 

pumptrack wybudować. Dzisiaj nie chcę jednoznacznie mówić czy wybudujemy go w dwóch 

fazach od razu, czyli obydwa tory, projekt taki mamy. Jest zakończony, faktura zapłacona, 

natomiast liczymy na dotację do budowy i decyzja o tej dotacji zapada, to są środki europejskiej 

ale jak zawsze są dwa szczeble decyzyjne. Jeden szczebel jest u nas, to jest związek kilku gmin, 

zarząd a drugi etap to jest Samorząd Wojewódzki jakby notariusz bo to nie są pieniądze Sejmiku 

Wojewódzkiego ale oni decydują umową i to się może przedłużyć. Jak znamy rozstrzyganie 

tych spraw przez Samorząd Wojewódzki czy nawet przez rząd, czasami to są miesiące. Więc 

ja nie chcę dzisiaj jednoznacznie powiedzieć, że tak wybudujemy na 100% obydwa tory bo na 

obydwa tory dotacji nie dostaniemy ale też nie chcę powiedzieć, że nie wybudujemy. Czas 

pokaże. Sądzę, że na takie pytanie będziemy mogli szczegółowo odpowiedzieć w miesiącu 

maju, najpóźniej czerwcu. Powiem tylko, że jest to naszym celem, mamy zapisane środki 

stosowne, może nie wszystkie w budżecie i mamy prawo liczyć na dotację i mamy gotowy 

projekt techniczny. Drugie pytanie, tak pan sobie sam odpowiedział, że mówi pan, że na pewno 

będzie ten odcinek ulicy Armii Krajowej wybudowany, to będzie wybudowany. Ja zaś też 

chciałbym sobie odpowiedzieć, że jeśli pan otrzymał zapewnienie na tylko dwie pana 

wątpliwości, to na pewno będzie pan głosował za tym budżetem i z góry dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady - Myślę, że na komisjach bardzo wnikliwie i szczegółowo był omawiany 

projekt budżetu, wtedy mieliśmy możliwość zadawać pytania i tutaj praca nad tym była bardzo 

wnikliwa i merytoryczna.  
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5.6  

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały Budżetowej Gminy 

Ropczyce na 2022 rok.  

Został przyjęty projekt i podjęta Uchwała Budżetowa Gminy Ropczyce na 2022 rok, przy: za 

20, przeciw 0, wstrzymujących się 0.  

 

6. 

6.1 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Ropczyce na lata 2022-2031 – Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Ropczyce na lata 

2022 - 2031. W projekcie uchwala się wieloletnią prognozę zgodnie z załącznikiem nr 1, który 

przedstawia poszczególne pozycje dotyczące dochodów, wydatków, przychodów, rozchodów 

oraz deficytu, który mamy zaplanowany w 2022 roku zgodnie z uchwałą budżetową i wszystkie 

poszczególne składniki dotyczące analizy naszej sytuacji finansowej, zgodnie z przepisami 

ustawy o finansach publicznych. Równocześnie projekt uchwały dotyczący uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej przedstawia załącznik dotyczący przedsięwzięć wieloletnich, 

które w 2022 roku realizujemy. W 2022 roku mamy 2 przedsięwzięcia, jedno bieżące i jedno 

majątkowe. Majątkowe jest to zadanie projektowanie budowa dworca autobusowego  

w Ropczycach a z bieżących świadczenie usług konserwacji i obsługi urządzeń oświetlenia 

dróg. Zgodnie z przepisami ustawy o finansach publicznych załącznik nr 2 przedstawia limity 

wydatków na poszczególne lata w jakich są realizowane te przedsięwzięcia. Również projekt 

uchwały wieloletniej prognozy finansowej przedstawia objaśnienia dotyczące wszystkich 

wartości ujętych w załączniku nr 1 i 2 dotyczących wieloletniej prognozy finansowej. Są to 

przełożenia zapisów budżetowych zgodnie z uchwałą budżetową na 2022 rok w wersji opisowej 

dotyczącej analizy finansowej budżetu gminy Ropczyce na 2022 rok. Jednocześnie projekt 

uchwały wieloletniej prognozy finansowej upoważnia burmistrza do zaciągania zobowiązań  

z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym w latach następnych jest niezbędna dla 

zapewnienia ciągłości działania jednostki. Również upoważnia pana burmistrza do 

przekazywania uprawnień kierownikom jednostek organizacyjnych Gminy Ropczyce do 

zaciągania również takich zobowiązań. Jednocześnie projekt uchwały podejmujący na nowe 

lata 2022-2031 uchyla uchwałę wcześniej podjętą 292 z dnia 30 grudnia 2020 w sprawie 

uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Ropczyce na lata 2021-2029.  

 

Radny p. Stanisław Marć – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 

Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała projekt o wieloletniej prognozie finansowej. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ropczyce na lata 

2022-2031 została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 
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6.2 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Ropczyce na 2022 rok – Kierownik 

Referatu Spraw Obywatelskich – p. Łukasz Charchut. 

Projekt uchwały nr 6.2 dotyczy przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w gminie Ropczyce na 2022 rok. Uchwała będzie realizowana 

poprzez 6 zadań, szczegółowo określonych w projekcie uchwały. Środki przeznaczone na 

realizację programu to łącznie 425 000 zł.  

 

Radny p. Andrzej Rachwał - Przewodniczący Komisji ds. zdrowia i porządku publicznego 

przestawił opinię Komisji ds. zdrowia i publicznego z posiedzenia w dniu 6 grudnia 2021 roku. 

Po przeprowadzonej analizie pozytywnie zaopiniowano projekty uchwał, to jest: przyjęcie 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w gminie 

Ropczyce na 2022 rok, przyjęcie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w gminie 

Ropczyce na rok 2022 i wyrażenie zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Miasto Rzeszów. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Ropczyce na 2022 rok została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw 

– 0, wstrzymujących się - 0. 

 

6.3 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Ropczyce na rok 2022 – Kierownik Referatu Spraw 

Obywatelskich – p. Łukasz Charchut. 

Projekt uchwały nr 6.3 dotyczy przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

na rok 2022. Uchwała będzie realizowana poprzez trzy zadania szczegółowo określone  

w projekcie. Środki na realizację programu to w sumie 80 000 zł: 70 000 na dotacje celowe  

i 10 000 na programy profilaktyczne w szkołach. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Ropczyce na rok 2022  została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się 

- 0. 

 

6.4 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia  

z Gminą Miastem Rzeszów – Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich – p. Łukasz Charchut. 

Projekt uchwały nr 6.4 dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Miastem 

Rzeszów na izbę wytrzeźwień. Treść porozumienia stanowi załącznik do uchwały. Koszt 

realizacji zadania to 15 000 zł. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Miastem Rzeszów 

została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 
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6.5 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XL/489/06 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 27 kwietnia 2006 r. w sprawie uchwalenia Statutu Osiedla 

Witkowice – Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich – p. Łukasz Charchut. 

Projekt uchwały nr 6.5 dotyczy zmiany uchwały własnej w sprawie uchwalenia Statutu Osiedla 

Witkowice. Projekt ma na celu aktualizację katalogu ulic znajdujących się na obszarze tego 

osiedla. Dodajemy nazwy pięciu ulic: księdza Jarosza, Klonowa, Jana III Sobieskiego, 

Spacerowa i Księdza Józefa Wójcika. Projekt ma na celu uaktualnienie aktualnego stanu.  

 

Radny p. Zenon Charchut – Przewodniczący Komisji ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego poinformował, że Komisja ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały oznaczonej 6.5. Projekt dotyczy 

wprowadzenia brakujących nazw ulic znajdujących się w obrębie osiedla Witkowice do 

wykazu ulic osiedla. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XL/489/06 Rady Miejskiej w Ropczycach  

z dnia 27 kwietnia 2006 r. w sprawie uchwalenia Statutu Osiedla Witkowice została podjęta 

przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

6.6 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji – Przewodniczący Rady 

Miejskiej – p. Grzegorz Bielatowicz. 

Do Rady Miejskiej wpłynęła w dniu 26 listopada 2021 roku petycja z dnia 29 października 

2021 roku. Petycja została przekazana radnym. Ogólnie można powiedzieć, że petycja dotyczy 

tego, aby w jednostkach gminnych nie było podziału na osoby zaszczepione i niezaszczepione 

i aby rada podjęła deklarację w tym zakresie. Podmiot wnoszący petycję między innymi pisze: 

Zwracam się z prośbą o publiczne przeczytanie niniejszej petycji na Radzie Miejskiej  

w Ropczycach i podjęcie poniższej uchwały. Rada Miejska w Ropczycach zobowiązuje się stać 

na straży prawa i dochowa wszelkich starań by stosownie do artykułu 32 Konstytucji 

Rzeczypospolitej Polskiej mieszkańcy, zwłaszcza w wieku szkolnym nie byli poddawani 

żadnym działaniom dyskryminującym ze względu na presję medialną, polityczną i społeczną 

w kontekście tak zwanego Narodowego Programu Szczepień. Rada Miejska w Ropczycach 

przeciwstawia się jakimkolwiek próbom podziału jej mieszkańców na kategorię lepszą 

zaszczepionych i gorszą niezaszczepionych stosownie do artykułu 39 Konstytucji 

Rzeczypospolitej Polskiej. Zabrania się podległym jednostkom pomocniczym, spółkom, 

organizacjom, stowarzyszeniom i wszelkim innym podmiotom podległym by jako pracodawcy 

czy też zleceniodawcy ograniczali jakiekolwiek prawa, możliwości awansu lub rozwoju 

zawodowego swoim pracownikom, wolontariuszom i innym osobom sobie podległym  

z powodu korzystania z przysługujących im praw artykuł 32 i 39 Konstytucji Rzeczypospolitej 

Polskiej. Decyzja o nieprzyjmowaniu dobrowolnych szczepień lub innych dobrowolnych 

procedur czy zabiegów medycznych nie będzie stanowiła przeszkody do zawarcia lub 

przedłużania z podległym podmiotami jakiejkolwiek umowy, zwłaszcza dotyczącej stosunku 



21 

 

pracy. Gmina oraz żadne podległe podmioty nie będą wprowadzać zasad lub trybów 

korzystania z gminnych miejskich obiektów lub urządzeń użyteczności publicznej 

uniemożliwiających korzystanie z obiektów lub urządzeń użyteczności publicznej 

mieszkańcom lub osobom przebywającym na terytorium gminy, ze względu na niepoddanie się 

jakiemukolwiek dobrowolnemu zabiegowi czy procedurze medycznej. Petycja została 

umieszczona na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego. Zgodnie z ustawą 

o samorządzie gminnym petycja została przekazana Komisji do spraw skarg, wniosków  

i petycji. Komisja w tej sprawie podjęła wniosek z opinią. 

 

Radna p. Genowefa Ciosek – Przewodnicząca Komisji skarg, wniosków i petycji 

poinformowała, że Komisja w dniu 9 grudnia podjęła  odpowiednią decyzję w tej sprawie. 

Przedstawiła następujące stanowisko komisji: W dniu 29.10.2021 została do rady gminy 

wniesiona wyżej wymieniona petycja. Od początku petycji tzw. covidowych Komisja skarg, 

wniosków i petycji rekomendowała radzie miejskiej przyjmowanie stanowiska neutralnego, 

prowadzącego w konsekwencji do nieuwzględniania petycji. Uzasadniono to tym, że jest to 

nowe zjawisko chorobowe podlegające ciągłym badaniom naukowym z których wynikają 

kolejne wnioski i trwają poszukiwania sposobów zapobiegania i leczenia. Tym samym rada 

miejska składająca się z 21 radnych wyłonionych zgodnie z obowiązującymi zasadami 

prawnymi nie ma żadnych podstaw do podejmowania jednoznacznych wniosków w sprawach 

celowości lub niecelowości szczepień. Również w przypadku petycji, która obecnie podlega 

rozpatrzeniu przez radę miejską komisja proponuje podobne stanowisko, ponieważ również  

w tym przypadku rada nie ma podstaw prawnych i innych ani do wyrażenia wnioskowanych  

w petycji stanowisk ani do wydawania zakazów jednostkom organizacyjnym ani do wpływania 

na procedury związane z naborem pracowników, ani do wydawania przyszłościowych 

deklaracji. Szeroko rozumiana tematyka szczepień jest kompetencją administracji rządowej  

i medycznej oraz instytucji medycznych, zaś zasady działania samorządowych jednostek 

organizacyjnych i osób prawnych są kompetencją administracji wykonawczej i ich zarządów. 

Komisja przekazała na tę okoliczność stosowny projekt uchwały w sprawie nieuwzględnienia 

petycji.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja skarg, wniosków i petycji przekazała projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji o nieuwzględnienie tej petycji. Następnie przedstawił 

uzasadnienie. Ustawa z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym oraz ustawy prawa 

materialnego nie zwierają upoważnień dla rad gmin do podejmowania uchwał w kwestiach  

o których mowa w petycji. Obecnie wprowadzony Narodowy Program Szczepień leży  

w kompetencji administracji rządowej oraz instytut medycznych. Biorąc pod uwagę informacje 

przekazywane przez media dziedzina ta w trybie ciągłym jest w toku badań naukowych na 

całym świecie. Dlatego też rada nie może podejmować deklaracji na przyszłość odnośnie 

stanowienia przez siebie prawa miejscowego ani składać deklaracji za inne podmioty gminne.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 
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Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

6.7 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie dopłaty do taryfowych grup odbiorców usług 

wodociągowo-kanalizacyjnych – Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Rolnictwa –  

p. Adam Paryś. 

Projekt uchwały w sprawie dopłat do taryfowych grup odbiorców usług wodociągowo-

kanalizacyjnych. Na wstępie informuję, iż koryguje się omyłkę pisarska w niniejszym projekcie 

uchwały, gdzie w paragrafie 4 zamiast: obowiązuje do dnia 31 czerwca 2022 roku powinno 

być: obowiązuje do dnia 30 czerwca 2022 roku. Podstawą prawną umożliwiającą podjęcie 

niniejszego projektu uchwały jest artykuł 24 ust. 6 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 roku  

o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. Zgodnie z tym 

przepisem rada gminy może podjąć uchwałę o dopłacie dla jednej, dla wybranych lub dla 

wszystkich taryfowych grup odbiorców usług. Dopłatę gmina przekazuje przedsiębiorstwu 

wodociągowo-kanalizacyjnemu. Projekt uchwały jest kontynuacją dopłat, które miały miejsce 

w okresie od lipca do grudnia 2021 roku w związku z wejściem w życie z dniem 22 czerwca 

2021 roku nowej taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków na terenie gminy Ropczyce na okres trzech lat. 

 

Radny p. Stanisław Marć – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 

Rewizyjna wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały 6.7 stanowiącym o dopłacie do 1m3 

wody i ścieków w ramach infrastruktury PUK Ropczyce. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie dopłaty do taryfowych grup odbiorców usług wodociągowo-

kanalizacyjnych została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

6.8 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego nr 15/1/2021 w miejscowości Niedźwiada - ETAP I – 

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej – p. Józef Krzych.  

Projekt uchwały dotyczy uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

numer 15/1/2021 w miejscowości Niedźwiada - etap I. Po stwierdzeniu, że plan miejscowy nie 

narusza ustaleń studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta  

i gminy Ropczyce uchwala się miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego numer 

15/1/2021 w miejscowości Niedźwiada - etap I. Granice obszaru objętego planem oznaczono 

na rysunku planu i tu proszę sobie o dopisanie: Plan obejmuje obszar 7 hektarów. Załącznikami 

do uchwały są: załącznik nr 1 rysunek planu, załącznik nr 2 zbiór danych przestrzennych, 

załącznik nr 3 rozstrzygnięcie o sposobie realizacji inwestycji z zakresu infrastruktury 

technicznej zapisany w projekcie miejscowego planu, które należą do zadań własnych gminy. 

W obszarze planu ustala się następujące przeznaczenie terenów. Tereny zabudowy 

mieszkaniowej jednorodzinnej, tereny usług oświaty, teren usług sportu i rekreacji, tereny 

rolnicze, teren rolniczy, teren zieleni, tereny rowów melioracyjnych, tereny dróg publicznych, 
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teren ciągu pieszo-jezdnego, tereny dróg wewnętrznych, teren infrastruktury technicznej. 

Ustalenia ogólne stosownie do ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym 

zawierają zasady ochrony kształtowania ładu przestrzennego oraz zasad kształtowania 

krajobrazu, zasady ochrony środowiska, przyrody i krajobrazu, zasady ochrony dziedzictwa 

kulturowego i zabytków w tym krajobrazów kulturowych oraz dóbr kultury współczesnej, 

wymagania wynikające z potrzeb kształtowania przestrzeni publicznych, szczegółowe zasady  

i warunki scalania i podziału nieruchomości, szczególne warunki zagospodarowania terenów 

oraz ograniczenia w ich użytkowaniu, w tym zakaz zabudowy, zasady modernizacji, 

rozbudowy i budowy systemów komunikacji i infrastruktury technicznej, sposoby i terminy 

tymczasowego zagospodarowania, urządzania i użytkowania terenów. W ustaleniach ogólnych 

znajduje się również ustalenie stawki procentowej na podstawie której ustala się opłatę od 

wzrostu wartości nieruchomości w wysokości 5% dla wszystkich terenów. Ustalenia 

szczegółowe, które odnoszą się do poszczególnych terenów zawierają opis opisy, które odnoszą 

do poszczególnych terenów według przeznaczenia. Wykonanie uchwały powierza się 

Burmistrzowi Ropczyc. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia  

w Dzienniku Urzędowym Województwa Podkarpackiego. Projekt planu był wyłożony do 

publicznego wglądu w okresie od 29 października do 18 listopada. Uwagi do planu można było 

składać do 2 grudnia. Żadna uwaga nie wpłynęła. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego nr 

15/1/2021 w miejscowości Niedźwiada - ETAP I została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw 

– 0, wstrzymujących się - 0. 

 

6.9 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości w Niedźwiadzie, 

działka 5986 - Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej – p. Józef Krzych.  

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Ropczyce nieruchomości 

gruntowej oznaczonej w operacie ewidencji gruntów w obrębie ewidencyjnym Niedźwiada 

jako działka nr 5986 o powierzchni ogólnej 48 arów 38 m2 z przeznaczeniem do gminnego 

zasobu nieruchomości na cele usług, sportu i rekreacji. Uchwała wchodzi w życie z dniem 

podjęcia. Działka na gruncie stanowi grunt rolny. Teren działki oraz teren przyległy objęty jest 

wcześniejszą uchwałą o uchwaleniu planu miejscowego. Właściciel wyżej wymienionej 

nieruchomości wyraził zgodę na sprzedaż.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie w sprawie nabycia nieruchomości w Niedźwiadzie, działka 5986 została 

podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

6.10 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości w Ropczycach, 

działka 1112/13 – Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej – p. Józef Krzych.  

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na nabycie na rzecz gminy Ropczyce nieruchomości 

gruntowej oznaczonego w operacie ewidencji gruntów w obrębie ewidencyjnym Ropczyce jako 
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działka nr 112/13 o powierzchni ogólnej jest 123 m2 z przeznaczeniem do gminnego zasobu 

nieruchomości pod drogę. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Działka na gruncie 

stanowi część ulicy Świętego Floriana. Właściciel wyżej wymienionej nieruchomości wyraził 

zgodę na sprzedaż. 

 

Radny p. Andrzej Rachwał - Mam pytanie do pana kierownika, czy to jest już ta część, którą 

będziemy kupować co jest już zaasfaltowana czy to jest część jeszcze chodnika. 

Pan Józef Krzych – Tak, część zaasfaltowana do krawężnika. 

 

Uchwała w sprawie nabycia nieruchomości w Ropczycach, działka 1112/13 została podjęta 

przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

6.11 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia zasad nabywania do gminnego 

zasobu, nieruchomości położonych na terenie miasta i gminy Ropczyce, z przeznaczeniem pod 

drogi wewnętrzne – Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej – p. Józef Krzych.  

Projekt uchwały dotyczy określenia zasad nabywania do gminnego zasobu nieruchomości 

położonych na terenie miasta i gminy Ropczyce z przeznaczeniem pod drogi wewnętrzne. 

Wyraża się zgodę w przypadku łącznego spełnienia następujących warunków: złożenia 

wniosku przez wszystkich właścicieli lub współwłaścicieli nieruchomości, wyrażenia zgody 

przez wszystkich właścicieli lub współwłaścicieli nieruchomości na nieodpłatne przekazanie 

prawa własności, wnioskowana do przekazania nieruchomość jest wyodrębniona geodezyjnie  

i stanowi jedną lub kilka działek ewidencyjnych oraz posiada szerokość minimum 5 m, 

nieruchomość ma uregulowany stan prawny i jest wolna od obciążeń i zobowiązań, droga 

powinna stanowić dojazd do minimum trzech działek zabudowanych budynkami mieszkalnymi 

ze wskazaniem, że w pierwszej kolejności należy załatwiać wnioski dotyczące dojazdu do jak 

największej liczby działek zabudowanych budynkami mieszkalnymi, istnieje możliwość 

odprowadzenia wód opadowych do istniejących rowów lub kanalizacji deszczowej, gmina 

Ropczyce może nabywać z własnej inicjatywy inne nieruchomości zajęte pod istniejące lub 

projektowane drogi wewnętrzne, jeżeli jest to uzasadnione społecznie lub gospodarczo. Traci 

moc uchwała XXVIII/277/20 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 30 listopada 2020 roku  

w sprawie określenia zasad nabywania do gminnego zasobu nieruchomości położonych na 

terenie miasta i gminy Ropczyce z przeznaczeniem pod drogi wewnętrzne. Uchwała podlega 

ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Podkarpackiego i wchodzi w życie po 

upływie 14 dni od dnia ogłoszenia. Tu proszę o poprawienie sobie numerów paragrafów, 

odpowiednio paragraf 3, 4, 5 otrzymuje numer paragraf 2, 3, 4. Z poprzedniej uchwały, która 

traci moc skreśla się punkt 7. Zapis ten powoduje, że niektórych dróg nie można by nabyć  

a analiza dróg, które stanowią własność wskazuje, że pod wieloma drogami przebiegają już 

sieci lub przyłącza infrastruktury technicznej.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 
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Uchwała w sprawie określenia zasad nabywania do gminnego zasobu, nieruchomości 

położonych na terenie miasta i gminy Ropczyce, z przeznaczeniem pod drogi wewnętrzne 

została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

6.12 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania 

zadania własnego Gminy Ropczyce w zakresie tworzenia warunków sprzyjających rozwojowi 

sportu – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej, Promocji i Rozwoju – p. Teresa Kiepiel. 

Uchwała dotyczy określenia warunków i trybu finansowania zadania własnego Gminy 

Ropczyce w zakresie tworzenia warunków sprzyjających rozwojowi sportu. W uchwale 

wskazane zostały kryteria oceny formalnej i merytorycznej, które są zapisane w załączniku nr 

3 i 4 uchwały. Została także wprowadzona punktacja w ocenie merytorycznej co oznacza, że 

ma ona charakter zamknięty. W związku z tym pojawiły się dwa nowe załączniki, to jest 

załącznik nr 3 i załącznik nr 4. W uchwale została również ściśle zapisana wysokość dotacji 

jaką klub sportowy może otrzymać z budżetu gminy Ropczyce. W poprzedniej uchwale zapis 

brzmiał, że wysokość dotacji może wynosić do 95% wartości projektu a w proponowanej 

uchwale zapis ten brzmi, że wysokość dotacji udzielonej klubowi sportowemu w ramach 

postępowania konkursowego w danym roku budżetowym wynosi 99% kosztów wartości 

projektu. Traci moc uchwała nr XXXIX/394/21 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 29 

października 2021 roku w sprawie określenia warunków i trybu finansowania zadania własnego 

Gminy Ropczyce w zakresie tworzenia warunków sprzyjających rozwojowi sportu.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie określenia warunków i trybu finansowania zadania własnego Gminy 

Ropczyce w zakresie tworzenia warunków sprzyjających rozwojowi sportu została podjęta 

przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

6.13 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie: wyznaczenia obszaru zdegradowanego  

i obszaru rewitalizacji oraz w sprawie przystąpienia do sporządzenia „Gminnego Programu 

Rewitalizacji dla Gminy Ropczyce na lata 2021-2027" – Kierownik Referatu Programów 

Pomocowych i Zamówień Publicznych – p. Mariusz Wośko. 

Projekt uchwały dotyczy wyznaczenia obszaru zdegradowanego przeznaczonego do 

rewitalizacji oraz przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji dla Gminy 

Ropczyce na lata 2021-2027. Wyznaczenie obszarów poprzedzone zostało konsultacjami 

społecznymi, które trwały od 2 sierpnia do 14 września bieżącego roku. W pierwszym etapie 

zbierane były uwagi w formie ankiety elektronicznej, papierowej od interesariuszy z terenu 

Gminy Ropczyce. W drugim etapie odbyło się spotkanie konsultacyjne na którym 

zaprezentowano dane wynikające z przeprowadzonych ankiet oraz dyskutowano na temat 

zaproponowanych granic obszaru rewitalizacji, kierunków planowanych działań oraz 

mechanizmów wdrażania programu. Do wyznaczenia obszaru zdegradowanego 

przeznaczonego do rewitalizacji posłużono się również wskaźnikami i danymi pozyskanymi z 

różnych instytucji na podstawie których przeprowadzona diagnoza wskazała obszary z 

koncentracją negatywnych zjawisk kryzysowych. Biorąc pod uwagę przeprowadzoną analizę 
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jako obszar zdegradowany i przeznaczony do rewitalizacji wyznaczony został obszar osiedla 

Śródmieścia na którym kumulują się negatywne zjawiska kryzysowe. Wyznaczenie tego 

obszaru pozwoli na przystąpienie do opracowania i sporządzenia Gminnego Programu 

Rewitalizacji dla gminy Ropczyce na lata 2021-2027, który jako dokument może być niezbędny 

do aplikowania o środki zewnętrzne na różne przedsięwzięcia z zakresu działań 

rewitalizacyjnych.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie: wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji oraz w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia „Gminnego Programu Rewitalizacji dla Gminy 

Ropczyce na lata 2021-2027" została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

6.14 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących  

w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Ropczyce – Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki 

Mieszkaniowej – p. Arkadiusz Bęben. 

Rada miejska w uchwale z dnia 25 listopada 2021 roku w sprawie zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Ropczyce podjęła uchwałę lecz służby 

wojewody z wydziału prawnego w związku z tym, że uchwała ta miała wady prawne z powodu 

naruszenia artykuł 21 ustęp 3 ustawy z 2001 roku o ochronie lokatorów, ta uchwała została 

cofnięta. Myśmy nanieśli w konsultacjach ze służbami wojewody poprawki i poprawki 

polegały na tym, że w rozdziale 2 w paragrafie 6 punkt 1 dodaliśmy słowa w pierwszej 

kolejności, w rozdziale 3 paragraf 11 w poprzedniej uchwale zapis był następujący: 

Uprawnienie do zawarcia umowy najmu socjalnego przysługuje osobom w niżej określonej 

kolejności. Nowy zapis to: w pierwszej kolejności o zawarcie umowy najmu socjalnego mają 

ubiegać się osoby. W podpunkcie 1 zapis był następujący tego samego paragrafu: które utraciły 

mieszkania w wyniku zdarzeń losowych, pożaru, klęski żywiołowej, katastrofy budowlanej. 

Poprawny zapis to: które utraciły lokal mieszkalny w wyniku zdarzeń losowych, pożaru, klęski 

żywiołowej katastrofy, budowlanej i nie mają zaspokojonych potrzeb mieszkaniowych  

i usunęliśmy punkt 1 tego samego paragrafu. 

 

Uchwała w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 

Gminy Ropczyce została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach (14.15-14.23). 

Przewodniczący Rady wznowił obrady po przerwie. 

 

7. 

Przewodniczący Rady - Wysoka Rado, otrzymaliście projekt Planu pracy rady na 2022 rok. 

Plan jak zwykle jest ramowy, będzie wypełniany treścią w ramach porządku poszczególnych 

sesji. Zapytał czy są jakieś propozycje dotyczące zapisu tego planu? Nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia Planu pracy Rady Miejskiej 
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na 2022 rok. Plan pracy Rady Miejskiej w Ropczycach na 2022 rok został przyjęty: za 20, 

przeciw 0, wstrzymujących się 0.  

 

8. 

Burmistrz Ropczyc – p. Bolesław Bujak - Na początku pozwólcie, że odniosę się jeszcze do 

przegłosowanego przed chwilą projektu budżetu. To już nie jest projekt ale to już jest uchwała 

budżetowa określająca nasze dochody, wydatki, kierunki rozwoju, opieki na cały przyszły rok. 

To jest budżet nie tyle samorządu co mieszkańców miasta i gminy Ropczyce i to jest taka dość 

historyczna dla mnie chwila dlatego, że po raz pierwszy od 30 lat samorząd Ropczyc uchwalił 

budżet jednogłośnie przy frekwencji 99% bo tylko jednego radnego brakuje. To znamienne 30 

lat temu, może nie na tej sali bo jej nie było ale były kłótnie, spory, podziały, rok później czy 

półtora roku później rozpadł się samorząd, nie było burmistrza, nie było przewodniczącego, 

byli radni, komisarz obcy i dzisiaj po 30 latach ewolucji w samorządzie doszliśmy do 

ponadpolitycznej zgody. Bardzo dziękuję, bardzo gratuluję. Bardzo dziękuję za przygotowanie 

projektu przede wszystkim pani skarbnik Beacie Malec bo zawsze spoczywa największy ciężar 

pracy intelektualnej i organizacyjnej na skarbnikach. Dziękuję bardzo serdecznie wszystkim 

państwu radnym pracującym w komisjach stałych rady, jak również wszystkim moim 

współpracownikom, kierownikom referatów, dyrektorom jednostek organizacyjnych, którzy 

przygotowali wkład do budżetu i dzisiaj dziękuję Wysokiej Radzie za to właśnie głosowanie. 

Myślę, że to jest dobry prognostyk na nowy 2022 rok bo wchodzimy w ten nowy rok już  

z najważniejszym dokumentem ale też i z takim przekazem do naszych mieszkańców miasta  

i gminy. To to nie tylko budżet jako uchwalenie dochodów i wydatków ale już pewne konkrety 

w tych uchwałach okołobudżetowych. Ten konkret dotyczący dopłaty od 1 stycznia do m3 wody 

doprowadzanej do większości rodzin naszych mieszkańców, do domów jednorodzinnych, do 

bloków jak również dopłata do odbioru m3 ścieków to znaczące środki finansowe i powodują 

wsparcie budżetów domowych naszych gospodarstw. Chciałbym, żeby to się przebiło do opinii 

publicznej, żeby państwo radni, sołtysi, przewodniczący osiedli o tym gdzieś powiedzieli, że 

chcieliśmy to zrobić, chcieliśmy przekazać z powrotem całą dodatkową podwyżkę podatku  

w kierunku do mieszkańców, że tego wymaga sytuacja. Oczywiście na pytanie dlaczego tylko 

na pół roku bo taka sytuacja zmienna jest dochodowa w samorządach, że trzeba na poważnie 

rozważyć po kilku miesiącach, czy stać nas wszystkich mieszkańców miasta i gminy na dalsze 

dopłaty, czy też będziemy wspierać prezesa Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych o staranie 

się o dodatkową nową taryfę na wodę i ścieki, w taki sposób, żeby ona uwzględniała koszty 

rynkowe. Wysoka Rado, chciałbym może w kilku zdaniach w jakiś sposób podsumować ten 

rok mijający bo jesteśmy w wigilię Nowego Roku, jutro Sylwester. Przechodzimy już do 2022 

roku. Za nami cały rok pracy, rok współpracy, dobrej współpracy. Chciałbym na początku 

bardzo serdecznie podziękować za ten rok pracy i współpracy w samorządzie przede wszystkim 

swoim najbliższym współpracownikom Markowi Misiurze zastępcy, wspomnianej skarbnik 

pani Beacie Malec, sekretarzowi Wieśkowi Maziarzowi ale i wszystkim moim kierownikom 

referatów, dyrektorom jednostek organizacyjnym, prezesom spółek i bardzo serdecznie 

dziękuję wszystkim państwu przewodniczącym osiedli i panom sołtysom za tą współpracę 

mijającego roku, która to praca, współpraca pozwoliła zrealizować z grubsza te najważniejsze 
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wyzwania, które stały w tym roku przed naszym samorządem w sferze obsługi naszych 

mieszkańców, to jest zawsze najważniejsze ale też w sferze różnych zadań, które były przed 

nami. Ja wcześniej wspominałem o tym wielkim zadaniu jakim jest edukacja, pewnie wspomnę 

dwa zdania jeszcze o tej trosce o rodzinę, o pracy miejsko-gminnego ośrodka pomocy 

społecznej, o środkach kierowanych, decyzjach, tych wielu analizach i oczywiście kwestiach 

prorozwojowych. Chciałbym za to wszystko  podziękować bo mimo wielu różnych problemów 

na czele z covidem jakoś sobie poradziliśmy. Pewnie ta ocena naszych mieszkańców nie jest 

na szóstkę, może nawet nie na piątkę ale wydaje mi się, że takie cztery plus za tą pracę, za 

troskę się nam należy bo w tych warunkach, które były organizacyjnych, finansowych  

i sanitarnych staraliśmy się robić co można było, żeby nasze zadania zrealizować. Wysoka 

Rado, ilu nas było w tym roku który mija. Kończymy na dzień dzisiejszy liczbą 27 520 osób. 

Gdybym zapytał czy nas przybyło czy ubyło to nie chcę, żeby to było pytanie retoryczne, od 

razu odpowiadam przybyło nas w tym roku 180 osób, to dobrze. Jesteśmy pewnie jednym  

z niewielu miast na Podkarpaciu, gdzie przybywa co roku mieszkańców a nie ubywa. To, że 

przybyło to nie jest nasza zasługa ale myślę, że w dużym stopniu jest zasługa polityki, którą 

prowadzimy w zakresie budowy domów, mieszkań w blokach przez różne formy własności  

i tą najmu i tą właścicielską i tą prowadzoną przez osoby fizyczne i deweloperów. Tworzymy 

dobry klimat. Zresztą wielu z tych ludzi, osób, firm czyli przedstawicieli prowadzących 

deweloperkę podkreśla to, że u nas w Urzędzie Miejskim jest dobra atmosfera, nie ma tego 

odpychania, nie ma tej bariery, tej ściany i że tu rozumie się, że są terminy ale, że można 

rozstrzygać w dialogu różne problemy i kwestie. Pewnie dzięki temu przybywa domów 

jednorodzinnych. Kupują je mieszkańcy nie tylko z naszej gminy ale i spoza i wielu ludzi, 

nawet młodych decyduje się kupować mieszkania u nas w Ropczycach czy budować swoje 

domy w całej gminie i w Ropczycach też nie szukając nieruchomości pod budowę w sąsiednich 

miastach. Wysoka Rado, jak to było w gminie na koniec tego roku. Jeżeli chodzi o wieś, gdzie 

mieszka 11 590 osób ubyło na dziś jedną osobę ale mam nadzieję, że może się to jeszcze 

poprawi i wyjdzie wtedy wieś na 0 czyli przybyło w mieście 181 osób i to pewnie jest między 

innymi zasługą również tej polityki mieszkaniowej, którą my prowadzimy a tak naprawdę 

realizują je podmioty fizyczne i prawne o których mówiłem. I pewnie też kwestia dostępu do 

pracy, rozwoju różnych form gospodarczych. Dzisiaj mieliśmy takie krótkie spotkanie w gronie 

kadry kierowniczej urzędu na którym mówiłem, że mamy wielkie wyzwanie, gdzie  

w perspektywie 3, góra 4 lat może w Ropczycach powstać duży zakład o kapitale 

amerykańskim na 30 paru hektarach, żeby zrealizować to wielkie zadanie. Jest przed nami wiele 

wyzwań, wiele problemów i spróbujmy pomóc potencjalnemu inwestorowi i może będą te 

miejsca pracy bezpośrednio i w firmach obsługujących i podatki z tak dużej powierzchni  

i kolejny wielki zakład, wielka firma, żeby Ropczyce nie stały, dziś już nie stoją, tak jeszcze 

było 20 laty na podstawie gospodarczej jakim 20 lat temu były tylko Magnezyty i tylko 

Cukrownia. Dzisiaj już mamy wiele różnych firm, które są równie istotne i ważne z punktu 

widzenia samorządu i mieszkańców jak te dwa wielkie zakłady. Wysoka Rado, jeżeli chodzi  

o liczbę mieszkańców o rozkład i z tym związane różne kwestie część Urzędu Miejskiego, 

referaty organizacyjny jak również i Urząd Stanu Cywilnego obejmuje kwestie obsługi do 

których należy wiele różnych spraw meldunkowych, zameldowań przemeldowań, wydawanie 
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dowodów osobistych wydawanie, różnych aktów urodzenia, śmierci, małżeństwa i to są nie 

setki ale tysiące różnych decyzji, wykonują to nasi pracownicy przez cały rok mozolnie. Myślę, 

że dobrze, wszelkie oceny wynikające z kontroli zewnętrznych, jak również oceny ludzi są 

pozytywne, za to bardzo dziękuję. To mogę też powiedzieć, że są takie przyjemne chwile 

wtedy, kiedy podkreślamy znaczenie na przykład małżeństwa 50-lecie jubileuszu. Mieliśmy 

takie uroczystości w tym roku również mimo covid-u chyba dwie i też jest miło takim osobom 

wręczać medale prezydenta i podkreślać jak ważna w tej wspólnocie jaką jest gmina, rodzina  

i dzieci i to wszystko co się wiąże z pracą na rzecz rodzin i na rzecz dzieci. I w ten sposób 

Wysoka Rado przechodzę jakby tak dość płynnie i ogólnie do tego działu o którym wcześniej 

wspomniałem dość istotnego i ważnego, jakim jest edukacja, oświata, wychowanie ale nim 

jeszcze dwa zdania o tym ważnym dziale, jednym z dwóch najważniejszych to chcę jakby 

jeszcze przypomnieć, że pani skarbnik mówiła ile na koniec przyszłego roku będzie wynosiło 

nasze zadłużenie. Pamiętam 42 000 000 i jakaś tam końcówka pewnie 400 000 zł. To jest zapis, 

który nie chciałbym, żeby się zrealizował. Ja chciałbym, żeby to było tyle ile na dziś mamy 

zadłużeń. Na dziś mamy 35 169 000 zadłużenia. Taki jest stan jakby na koniec roku bo już się 

nie zadłużymy, to jest ten stan tego roku, gdzie pożyczyliśmy o ile tam gdzieś mamy to zapisane 

kwotę 4 857 000 zł ale taką samą kwotę oddaliśmy a więc zadłużenie na 0. W roku ubiegłym 

przypominam oddaliśmy 4 500 000 ale 3 lata temu w związku z budową kanalizacji i pomocą 

prezesowi PUK-u w budowie oczyszczalni ścieków znacząco się zadłużyliśmy, wydaliśmy 

obligacje na 12 000 000 i pożyczyliśmy jeszcze bez mała chyba 4 000 000, 4 500 000 w tym 

roku oddaliśmy, więc zostają nam te obligacje 12 000 000. Czy sobie poradzimy? Myślę, że 

sobie poradzimy ale jeżeli chcielibyśmy utrzymać ten poziom zadłużenia bo w uchwalonym 

budżecie dziś mamy realne zadłużenie na 4 500 000 zł i to jest ten zapis jak i w roku ubiegłym. 

Też mieliśmy prawo o ile pamiętam do ok. 4 000 000 zadłużenia aleśmy nie zrealizowali i jest 

0. Chciałbym, żeby na koniec przyszłego roku też było 0 poza rolowaniem długów i oczywiście 

spłatą tych obligacji. To jest tyle jeżeli chodzi o sprawy majątkowe. Uważam, że po 3 latach 

tej kadencji, zostało przed nami  jakieś półtora i już później kampania nie sądzę, żebyśmy 

znacząco obniżyli swoje zadłużenie, może nie ma takiego powodu ale też jest taka prawda, że 

strach się bać tych wysokich odsetek, które nam grożą w najbliższym czasie i to jest takie trochę 

ostrzeżenie. Jeżeli nie musimy się zadłużać to się nie zadłużajmy. Mówię oczywiście nie tyle 

do rodzin co mówię do nas jako do samorządowców. Będziemy więc bacznie podejmować tego 

typu decyzje czy potrzebny jest nam kredyt, pożyczka i czy musimy go wziąć i może bardziej 

będziemy nie tyle zaciskać pasa by obniżać poziom tych usług publicznych o ile niepotrzebnie 

nie inwestować w coś co przerasta nasze możliwości. To jest też tak jakby odpowiedź na 

pytania radnych z Witkowic, dlaczego nie rozpoczynamy budowy etapami szkoły podstawowej 

w Witkowicach. Nie rozpoczynamy dlatego, że ja już jestem nauczony doświadczeniem 

budowy takimi etapami szkoły w Brzezówce i wyszło nam to trochę bokiem bo kilka lat to 

trwało, chyba 12 i przez wiele lat wysłuchiwałem żali i pretensji, że te fundamenty zamoczone 

w wodzie stoją i że nie budujemy tej szkoły. Uważam, że dopóki rząd lub Unia Europejska 

swoimi środkami w ramach tego Krajowego Planu Odbudowy czy normalnych środków  

z perspektywy unijnej nam nie pomoże w inwestycji jaką jest przygotowana inwestycja budowa 

szkoły w Witkowicach to z naszych wolnych środków inwestycja za 40 parę milionów złotych 
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jest po prostu niemożliwa. Nasze dochody własne od nowego roku są bardzo ograniczone  

i wystarczają tylko prawie wyłącznie na wydatki bieżące. Ja na komisjach mówiłem, że nasza 

nadwyżka operacyjna, wskaźnik nadwyżki operacyjnej jest tak niewielki, w granicach pół 

miliona złotych, to jest bardzo niewiele ale są setki gmin w Polsce, które uchwalając w tych 

dniach budżety na przyszły rok niestety ten wskaźnik nadwyżki operacyjnej mają poniżej zera 

i najprawdopodobniej będą miały trudności w pozyskiwaniu pożyczek czy kredytów  

w bankach. Pod tym względem jeszcze jesteśmy na tej płynności finansowej. Wysoka Rado, 

najważniejsze działy trzy to opieka, edukacja i wychowanie młodego pokolenia jako nasze 

zadanie, póki co bo coraz więcej tych kompetencji przejmuje ustawami i rozporządzeniami, 

zarządzeniami administracja państwowa a w jej imieniu kurator. Powstają nowe biura 

wizytatorów, którzy mają po kilkanaście szkół i ci wizytatorzy są już dziś wedle prawa 

ważniejsi w nadzorze nie tylko pedagogicznym ale ogólnym nad szkołą, nad nauczycielami, 

nad dyrektorami szkół niż organ prowadzący, który jest tak blisko i ma te szkoły jakby swoje  

i miał je przez te ostatnie bez mała 30 lat. Tak się dzieje, jestem temu przeciwny ale nie my  

o tym decydujemy. O tym za nas decydują wybrani przez nas posłowie. Oni tak chcą bo tak 

podnoszą rękę. Mówię o tym dlatego, że jestem też wielkim przeciwnikiem przygotowanego 

projektu o zmianie ustawy o systemie oświaty, który jeszcze dodatkowo pomniejsza nasze 

kompetencje, kompetencje organów prowadzących w wyborze na funkcję dyrektora szkoły, 

pomniejszając naszą liczbę członków komisji konkursowej a powiększając o dwie osoby w tej 

komisji kuratora czyli rządu. Wysoka Rado, ja wcześniej wspominałem, że w tej naszej 

oświacie w sumie gminnej pracuje 624 osoby. To jest 426 nauczycieli i 198 pracowników 

administracyjno-technicznych. Wysoka Rado, to duży koszt, ja tam wspomniałem, że za ten 

rok, który podsumowujemy wydaliśmy na ten system ponad 50 000 000 zł a mieliśmy 26 000 

000, chyba 200 000 może 400 000 mogę się mylić o 200 000 subwencji, resztę dołożyliśmy. 

Ta proporcja jeszcze się pogarsza na naszą niekorzyść na rok, który uchwalamy bo tam już jest 

dokładnie fifty fifty 26 500 000 rząd a my a my drugie tyle. Ile dokładał też chciałbym, żeby 

Wysoka Rada wiedziała do każdego ucznia w roku, który mija. 6 069 zł tyle nam przypadało 

subwencji rocznie na jednego ucznia szkoły podstawowej. Koszty są dużo wyższe i reszta to 

my dokładamy. Na jednego przedszkolaka otrzymujemy wsparcie rządu w wysokości 1 471 zł 

a jego utrzymanie w przedszkolach, nieważne czy to są prywatne przedszkola czy nasze jest 

kilkakrotnie wyższe. Pomoc państwa to jest w granicach 20%, stąd tak duża suma kwoty, którą 

dokładamy do całego działu oświatowego. Wysoka Rado, w tej oświacie jest różnorodna pomoc 

oczywiście i rządowa z różnych źródeł. Ostatnio, którą bardzo sobie chwalimy wyposażenie 

tak zwanych Laboratoriów Przyszłości. W 60% te środki wykorzystamy do końca tego roku. 

40% mamy prawo wykorzystać do września przyszłego roku. Razem dla naszych 13 szkół jest 

to kwota 928 000 zł i popieram tego typu akcje byle tutaj była jeszcze większa dowolność  

w dysponowaniu tymi środkami finansowymi przez dyrektorów szkół bo te środki są celowe  

i ograniczone do określonych zakupów, gdzie nie zawsze dyrektorzy szkół mówią, że to jest 

dla mnie najważniejsze ale też sporo było środków i rządowych i myśmy to też naszym 

udziałem wspierali w zakresie stypendiów. Tu przypomnę takich decyzji było bez mała 400. 

Wydaliśmy trochę jak w każdym roku na remonty naszych placówek oświatowych 470 000  

i jedno zadanie w okresie trzech ostatnich czy dwóch lat zbliża się do końca czyli wszystkie 



31 

 

przedszkola i klasy zerowe będą miały instalowane instalacje klimatyzacyjne, co z pewnością 

dla tych małych dzieciaków 3, 4, 5 letnich w czasie upałów jest już pewnym wymaganym 

poziomem i dla obsługujących nauczycieli też. Ja nie mówię o innych sprawach związanych  

z wymianą oświetlenia, instalacji elektrycznych, remontów, czy malowania klas, czy też 

wymiany posadzek, to się robi co roku i to jest zadanie ciągłe bo jak jest 50 różnych obiektów 

to sami wiemy, że takie nakłady w granicach pół miliona złotych są prawie niezbędne.  

Dziękuję panu dyrektorowi Stanisławowi Mazurowi całemu zespołowi oświaty, że te sprawy 

ogarnia, w imieniu nas samorządu przygotowuje, koordynuje wraz z trzynastoma dyrektorami 

szkół i kilkoma dyrektorami przedszkoli. I chcę, żeby też dotarło do opinii publicznej poprzez 

państwa, poprzez radnych, że przedszkola prywatne to tak naprawdę przedszkola samorządowe 

bo z naszych dochodów własnych my dopłacamy do każdego przedszkola i chciałbym 

przypomnieć, że na przykład nasza roczna dotacja za ten rok, który mija dla ochronki 

przedszkola sióstr to jest 550 000 zł, na Przedszkole Wesołek wypłaciliśmy w tym roku 347 

000 zł, Przedszkole Bajkowy Zakątek 190 000 zł i nowe Przedszkole Terapeutyczne Zuzia to 

111 000 zł a więc, żeby też do opinii publicznej poszedł ten przekaz, że te podatki, które płacą 

bo to są nasze dochody własne idą też na utrzymanie prywatnych przedszkoli, żeby nikt nie 

sądził, że ponosi opłaty w prywatnym przedszkolu i one są niewiele wyższe w samorządowym 

jak to się dzieje bo zwykle organizatorzy tych prywatnych przedszkoli opinii publicznej nie 

przekazują, że tak duże środki z budżetu gminy czyli z lokalnych podatków są wypłacane im 

za tą opiekę, którą sprawują nad tymi dziećmi. Wysoka Rado, jeżeli jestem przy oświacie to 

powiem tak, że taką ważną sferą, którą realizujemy jako samorządy co roku i w roku minionym 

oprócz edukacji, oświaty i wszystko to, co wiąże się z rozwijaniem zainteresowań dzieci  

i młodzieży jest powiązane również z naszą pracą poprzez instytucje kultury, z pracą biblioteki 

publicznej i filii, z pracą ośrodka kultury i domów kultury naszych wiejskich, z centrum sportu 

i rekreacji i z tymi wieloma obiektami sportowymi z którym mamy do czynienia basen czy to 

obiekty LZS-ów, stadion i ta inna infrastruktura sportowa, która wiele kosztuje. Nie chcę  

w szczegółach omawiać ale to są duże środki finansowe i myślę, że to jest niezwykle ważna 

sfera prawie podobna jak ta część za którą się nas bardziej ocenia jako radnych, jako burmistrza 

wraz z jego otoczeniem, za tą sferę zwykle prorozwojowości nas się ocenia a ile tam 

wybudowaliście dróg, wodociągów, kilometrów kanalizacji, jakie obiekty wybudowaliście,  

a coście zrobili za te nasze podatki, jak żeście niewiele zrobili to słabo rządzicie. Ja chciałbym, 

żeby mieszkańcy też zwracali uwagę na ten poziom możliwości korzystania z tych usług 

publicznych, z tej sfery wrażliwej, z edukacji, z oświaty, z kultury, że udział dzieci i młodzieży 

w wielu stałych formach kultury jest niezwykle ważny, że oprawa artystyczna przygotowana 

przez centrum kultury, domy kultury, przez biblioteki, również ta sportowo-rekreacyjna przez 

centrum sportu, utrzymanie hal sportowych, sal tych różnych jednostek, klubów sportowych to 

jest ważne zadanie i również to jest ta część naszej pracy samorządowej, którą powinniśmy 

pokazywać mieszkańcom i wskazywać, że jest niezwykle ważna. Jeśli chcemy zatrzymywać 

młode pokolenie to młode pokolenie nie tylko musi mieć pewność, że nie będzie stało  

w kolejce, żeby zapisać swoje dziecko do żłobków, czy do przedszkola, jeżeli będzie  

w korkach przejeżdżało do szkoły i ze szkoły odbierając dzieci jak w Rzeszowie czy w innych 

tego typu większych miastach ale, że będzie gdzie spędzić czas atrakcyjnie w sobotę,  
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w niedzielę, czy gdzie zaprowadzić swoje dziecko na rozwijanie jego zainteresowań 

muzycznych, tanecznych, artystycznych i to staramy się robić. Staramy się też ogromadzać 

ludzi, którzy mają odpowiedni zasób do tworzenia kultury. I mamy świetną orkiestrę dętą. Ona 

dużo kosztuje ale uważam, że to trzeba robić i trzeba się starać, żeby ta orkiestra była i żeby 

ona nie tylko uświetniała różne uroczystości ale żeby ci ludzie na tych próbach w ramach 

orkiestry się spotykali, rozwijali swoje zainteresowania i nie odstawili tego klarnetu, trąbki, 

saksofonu czy akordeonu. Również różne formy taneczne, które realizujemy, rekreacyjne 

związane z udziałem młodzieży, starszych, dorosłych są ważne dla tworzenia dobrego klimatu, 

dla tworzenia warunków dla kultury i dla takiego spędzania wolnego czasu, który ludziom daje 

satysfakcję, od dzieci przez młodzież, poprzez starszych. Jak wiele w ostatnich latach robimy 

na rzecz ogromadzania emerytów w ramach różnych klubów seniora, różnych naszych form 

spotkań. Do tej pory przez wiele lat te osoby mogły się spotkać tylko z okazji dnia Babci  

i Dziadka w swojej szkole, jeżeli tego typu uroczystości organizowano. Dzisiaj mają wiele 

innych możliwości ze wsparciem gminy pośrednio i bezpośrednio. Pośrednio temu służą nasze 

remizy strażackie, domy kultury ale też i szkoły i bezpośrednio bo zawsze w budżecie jak nie 

bezpośrednio gminy to naszych jednostek i tego typu jak pomoc społeczna czy centrum kultury 

zawierają się jakieś kwoty na wsparcie czy wycieczek, czy wyjazdów, czy organizowanych 

różnych spotkań. Akcentuję tę sferę i te sprawy wrażliwości na kwestie osobowe naszych 

mieszkańców bo wydaje mi się, że one są również niezwykle ważne dla tworzenia tej 

społeczności naszej gminnej, tej wielkiej rodziny 28 000 mieszkańców jak ten chodnik 

wybudowany czy odcinek wodociągu. I w tej materii, w tej sferze budowy infrastruktury czyli 

tych materialnych naszych osiągnięć rok ubiegły nie był zły. Nie mówimy żeśmy zrealizowali 

wszystkie oczekiwania ale choćby w zakresie od kilku lat oczekiwanej budowy wodociągu na 

południe naszej gminy a więc Okonin, Łączki w kierunku Niedźwiady zrobiliśmy wiele. Wiele 

milionów, wielki wysiłek pracy moich współpracowników z Urzędu Miejskiego, również  

PUK-u i mamy wreszcie tą wodę z naszych ujęć z Lubziny przetransportowaną przez wzgórza 

do doliny Wielopolki i będziemy kontynuować budowę tego wodociągu tak, by zapewnić  

w razie czego potrzebną dostawę wody miejskiej do dalszych miejscowości jak Niedźwiada  

a być może nawet i Mała. I to jest zadanie z pewnością priorytetowe bo brak wody nawet 

czasowy w naszych kranach domowych to na XXI wiek trochę wstyd i to jest uważam dla nas 

priorytet. Ale też budowa dróg do domów. Przed chwilą podjęliście uchwałę dotyczącą 

weryfikacji poprzedniej związanej z przejmowaniem dróg prywatnych prowadzących do kilku 

domów, celem ich przebudowy o nawierzchnię asfaltową bo zwykle jest to niemożliwe, jeżeli 

droga jest współwłasnością kilku mieszkańców. I też dziękuję za tą uchwałę bo ona realnie 

pozwala już od stycznia przejmować te nieruchomości drogowe we współwłasności wielu osób, 

które są przygotowane, tylko brakowało nam spójności z podjętą wcześniej uchwałą. Wysoka 

Rado, na drogi wydaliśmy w roku ubiegłym ponad 11 000 000 zł, o kluczowych inwestycjach 

mówiłem ale też bez mała 20 odcinków dróg przebudowaliśmy o tej nawierzchni żwirowej, 

żużlowej na asfaltową i jest takie oczekiwanie, aby ten standard dojazdu do naszych rodzin, do 

naszych domów poprawiać i będziemy to czynić i w tym budżecie, który uchwaliliśmy oprócz 

tych wspomnianych przeze mnie dwóch takich ważnych inwestycji wielomilionowych sądzę, 

że będziemy w stanie też około 20 odcinków dróg przebudować z tych żużlowych, żwirowych 
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na asfaltowe. I będziemy kolejne odcinki dróg czy ulic przebudowywali, jeżeli chodzi  

o oświetlenie, czy budowali nowe punkty oświetleniowe dla poprawy bezpieczeństwa  

i będziemy się starali wspierać budowę chodników przy tych drogach, gdzie jest duże natężenie, 

gdzie jest niebezpiecznie, gdzie jest to konieczne i potrzebne. Aczkolwiek akcentować chcemy, 

że niech każdy właściciel drogi wpierw robi to z własnego budżetu ale nie ma wyjścia, 

samorząd wojewódzki nie zmienia swoich zasad, podkręcił jeszcze, że te gminy, które mają 

wyższe dochody muszą więcej dopłacić, stąd korekta jednej ustawy dotyczącej odnowy drogi 

wojewódzkiej w Okoninie bo właśnie wynika, że my jesteśmy w tym pułapie gmin o trochę 

wyższych dochodach własnych to marszałek mówi jak chcecie to dajcie więcej. Ja się z tą 

logiką nie zgadzam bo uważam, że każdy samorząd, każdego szczebla został ustawami 

zaopatrzony w stosowne pieniądze, środki, dochody do kompetencji, które ma czyli budowy 

chodników również przy drogach wojewódzkich i odnowy nawierzchni dróg wojewódzkich 

czy powiatowych ale pomimo to te samorządy wciąż nie zmieniają swoich zasad uważają, że 

to gminy są dalej najbogatsze i jeżeli chcą na swoim terenie, żeby zadbać o tą infrastrukturę to 

muszą dołożyć. Musimy się chyba wciąż dopasowywać niestety do tej logiki większych  

i silniejszych. Wysoka Rado, w zakresie inwestycji kubaturowych takim nie powiem wielkim 

sukcesem ale widocznym jest przebudowa naszego bazaru. To już jest bazar, który powoli się 

będzie wypełniał ale to nie to co było, niebezpieczne i szpetne. Też służyło na swój sposób ale 

dzisiaj mamy estetyczny, zadbany bazar, który będzie się rozwijał i akurat jest nam potrzebny, 

żeby wypełnić ustawę, którą 1,5 miesiąca temu podjął sejm i zobowiązał gminy, że mają 

zabezpieczyć rolnikom możliwość sprzedaży swoich płodów rolnych bezpośrednio w gminie, 

w wyznaczonym miejscu w sobotę i w niedzielę bezpłatnie. Na następnej sesji będziemy 

musieli przyjąć stosowną uchwałę i regulamin do tego. Mamy gdzie, wszystko jest gotowe  

i stosowny regulamin przekażemy do TBS-u i będziemy mogli tą ustawę realizować bez 

żadnych nakładów i jesteśmy gotowi. Wysoka Rado, w tym miejscu dziękuję też wszystkim 

moim służbom z referatów rozwoju gospodarczego ale i z gospodarki przestrzennej za 

przygotowanie tych inwestycji. Dziękuję referatom i obsłudze, która przygotowuje wnioski  

i stara się pozyskiwać środki finansowe. Tych środków finansowych nie zliczyliśmy, 

oczywiście zliczymy i szczegółowe dane przekażemy wtedy, kiedy ten raport jak zawsze na 

koniec maja przekażemy Wysokiej Radzie, opinii publicznej i regionalnej izbie obrachunkowej 

i tam będą te wyliczenia ile w roku minionym pozyskaliśmy z różnych źródeł na różne zadania, 

na różne projekty miękkie i twarde, twarde to te inwestycyjne, środków finansowych ale jest to 

bez mała podobna kwota jaką z własnych dochodów wygenerowaliśmy na rozwój gminy. Za 

to bardzo dziękuję bo to nie tylko złożyć wniosek, czasem skomplikowany, czasem bardzo 

prosty ale później go rozliczyć i w okresie 5 lat utrzymać ten standard, żebyśmy nie musieli 

tych środków finansowych oddać i jeszcze zmierzyć się zwykle z kontrolą, która wcześniej czy 

później czasem po 2, 4 latach przychodzi i kontroluje te dokumenty, kontroluje realizację tych 

projektów i trzeba też tak się rozliczy, żeby złotówki nie oddać. Wysoka Rado sprzedaliśmy 

nieruchomości w mijającym roku za 550 000, kupiliśmy za 650 000 nieruchomości, między 

innymi te nieruchomości o których kierownik mówił i podejmowaliśmy uchwałę pod stadion 

w Niedźwiadzie to oznacza, kupiliśmy za 100 tysięcy więcej niż sprzedaliśmy. Wysoka Rado 

chcę powiedzieć, że tutaj nie wysprzedajemy majątku niepotrzebnego a jeżeli sprzedajemy bo 
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tak trzeba to staramy się w to miejsce kupić inne, już nie chodzi o powierzchnię, chodzi  

o wartości bo to jest ważniejsze. Wysoka Rado i ostatnie dwa, trzy zdania dotyczące tej sfery  

o której mówiłem, że obok edukacji, obok oświaty jest niezwykle ważna jaką jest troska  

o naszych mieszkańców, troska o rodziny. Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, 

Środowiskowy Dom Samopomocy, dzienny dom pobytu to są nasze instytucje, jednostki 

organizacyjne, które realizują bezpośrednio nasze zadania, nasze czyli samorządu, nasze czyli 

organu jakim jest burmistrz i kierujemy dziesiątki milionów złotych, tych milionów będzie już 

mniej bo jak powiedziałem świadczenie 500 plus w połowie roku przechodzi do innej instytucji 

rządowej a 300 plus już od nas odeszło, ale wchodzą inne czynności, inne środki finansowe, 

pewnie nie tak liczne, jak dodatek osłonowy. Będziemy go realizowali jako gminy, taki jest 

obowiązek wynikający z ustawy uchwalonej przez sejm dwa tygodnie temu już od 1 stycznia i 

stosowne decyzje na poziomie zarządzenia burmistrza są przygotowywane. Będzie tą rolę pełnił 

służebnie w stosunku do naszych mieszkańców, którzy takie wnioski złożą Miejsko-Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej. W związku z tym kadrze, która zajmowała się przyjmowaniem  

i wydawaniem decyzji, wniosków o świadczeniach 500 plus i 300 plus nie grozi przeniesienie 

na inne stanowisko pracy. Ja nie mówię zwolnienie ale tak mi się wydaje, że wykorzystamy tą 

kadrę i będziemy te zadania w ten sposób realizowali. Generalnie nasi mieszkańcy myślę, że 

po kilku dniach stycznia będą takie wnioski mogli składać do Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej. Nie ma powodu się tak spieszyć bo to nie są zbyt wielkie środki finansowe, 

niewypłacane co miesiąc, tylko 2 razy w ciągu roku i oczywiście decydować będzie dochód na 

jednego mieszkańca w rodzinie ale one są potrzebne. W tej pomocy społecznej kierujemy do 

rodzin dziesiątki różnych środków pomocowych. Niektóre są niezwykle ważne, dotyczą one 

osób, które pozostawiła rodzina albo które rodziny nie mają. Są takie sytuacje nawet z dnia 

przedwczorajszego, był pożar, spalił się drewniany dom w jednej z naszych miejscowości. 

Został człowiek samotnie mieszkający w wieku emerytalnym, z chorobami. Zresztą trochę 

dotknięty pożarem, poparzony, brat go przyjął na jedną noc i na drugi dzień przed 7:00 już był 

w kontakcie z naszymi instytucjami samorządowymi i mówi wy się nim zajmijcie, nie ja. Tak 

mówi wiele rodzin, to przykre ale tak jest. Ta rola służebna, pomocnicza z troską o człowieka 

samorządu jest i musi być. I zdajemy sobie sprawę, że kierujemy ludzi do dps-ów pod 

całodobową opiekę coraz więcej. Coraz więcej nas to wszystkich podatników kosztuje ale tego 

wymaga troska i tego wymaga człowieczeństwo i to jest nasze zadanie. Nie ma wyjścia, na tą 

pomoc społeczną będziemy musieli łożyć coraz większe pieniądze bo takie są standardy obsługi 

w dps-ach ale i też ta pomoc skierowana w inny sposób, bezpośrednio finansowo, rzeczowo, 

poprzez doradztwo asystentów i poprzez zasiłki, chociażby te związane z zabezpieczeniem 

posiłków dzieciom z rodzin o niższych dochodach w szkołach, czy w przedszkolach. Nie chcę 

rozwijać tego tematu ale chcę powiedzieć, że obok naszej roli prorozwojowej jest to szczególnie 

istotne zadanie samorządu i naszych pracowników za co im również z tego miejsca na koniec 

tego roku pięknie dziękuję i pani kierownik. Wysoka Rado, kończąc raz jeszcze wszystkim 

państwu dziękuję. Dziękuję Wysokiej Radzie za rok miniony, za współpracę, za decyzje, za tą 

różną pracę na komisjach, nie tylko na komisjach, na różnych spotkaniach a również na 

bezpośrednich rozmowach ze mną, w których to rozmowach przekazujecie oczekiwania 

naszych mieszkańców, wskazujecie na różne problemy, zagrożenia ale też i wskazujecie różne 
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formy rozwiązań. Bardzo dziękuję panu przewodniczącemu. Współpraca z prezydium, z panem 

przewodniczącym jest wzorowa. Bardzo serdecznie za to dziękuję. To tworzy atmosferę do 

dobrej pracy i myślę, że nasi mieszkańcy to zauważają i też doceniają w tym kłótliwym polskim 

sejmie i wielu kłótliwych samorządach na pewno jesteśmy samorządem się w tym względzie 

wyróżniającym. Powiem państwu, że dużo lepiej się pracuje. Nie wiem czy miałbym już 

zdrowie, siły i wrażliwość do kłótni, różnych sporów jakie miały miejsce 20 lat temu, 15 lat 

temu czy 10 lat temu. Doświadczałem to wiele razy i wiem co mówię, więc tym bardziej ja 

szanuję tego typu atmosferę i tego typu osobiste podejście wszystkich państwa radnych  

i jeszcze raz podkreślam, że nie rozróżniam inaczej radnych z Klubu Samorząd i Gospodarka, 

chociaż jestem im szczególnie wdzięczny bo to ci radni z Klubu Samorząd i Gospodarka 

podejmują czasem najtrudniejsze decyzje i muszą zagłosować, choćby związane  

z podnoszeniem podatków i z różnymi rygorami. Czasami trudno się zgodzić, że te obowiązki 

nas coś kosztują, że ograniczają nasze możliwości albo ograniczają nasze dochody. Ale tak jest. 

Państwo też jak ktoś rządzi to musi podejmować trudne decyzje. Nie może się tych decyzji bać 

i ktoś musi tą odpowiedzialność ponosić. Jeśli chodzi o państwo to robi to klub parlamentarny 

PiS-u a opozycja nie musi ale czasami pomaga, a jeżeli chodzi o naszą gminę, o nasze małe 

państwo to robi Klub Samorząd i Gospodarka a Klub PiS-u czasami nie a czasami pomaga. 

Dzisiaj pomógł, bardzo serdecznie dziękuję i pamiętam. Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 

Życzę na Nowy Rok wszystkiego dobrego. Przede wszystkim zdrowia, przede wszystkim 

pomyślności, przede wszystkim optymizmu. Szczęśliwego Nowego Roku wszystkim państwu.  

 

9. 

Radny p. Andrzej Rachwał - Ja takie malutkie wyjaśnienie, żeby podbudować jeszcze kolegów 

z opozycji. Bardzo dziękuję za to. Przypomniałem sobie, pan burmistrz może nie do końca 

pamiętał ale nie musi. W 2014 roku czyli budżet na 2015 rok też był podjęty jednogłośnie  

i chciałem to przypomnieć bo to też taka bardzo fajna chwila była. Było trzech radnych wtedy 

z opozycji ale jednogłośnie też było podjęte.  

 

Radny p. Dariusz Skórski - Tu mnie kolega Andrzej troszkę wyprzedził. 26 stycznia 2015, 

pamiętna data 7 lat temu, trzech kolegów Darek, Jasiu i ja głosowaliśmy wtedy za budżetem 

faktycznie jednomyślnie wszyscy. Przed nami Szanowni Państwo trudny rok jak pan burmistrz 

mówił. Niech ten nasz gest będzie właśnie takim gestem woli współpracy i zrozumienia, żeby 

ponad podziałami spróbować ciągnąć dalej ten wózek. Przede wszystkim, żeby zadbać  

o pracowników naszego samorządu, żeby nie stracili tutaj ludzie zatrudnienia bo czasy trudne 

przed nami a jakoś wspólnie spróbujmy działać.  

 

Burmistrz Ropczyc – p. Bolesław Bujak - Panowie radni, to ja przepraszam za tą pomyłkę ale 

co innego głosowanie jednomyślne przy 10 radnych opozycji a co innego przy 3 radnych 

opozycji.  
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Przewodniczący Rady - Myślę, że ten fakt, że wspólnie zagłosowaliśmy za budżetem to taka 

dobra moneta czy ewentualnie może dobrze wróżyć na przyszłość, tak jak tutaj mówimy, że 

próbujmy tu na dole szukać nici porozumienia, próbujmy współpracować, próbujmy się 

dogadywać dla dobra wspólnego, dla naszej małej ojczyzny.  

 

Radna p. Teresa Rachwał - Bardzo serdecznie chciałabym podziękować wszystkim, że  

tworzymy taką fajną wspólnotę w radzie, że jednomyślnie żeśmy uznali co jest dobre dla 

naszego rozwoju naszej ojczyzny małej czyli Ropczyc i że podjęliśmy jednogłośnie ten budżet. 

W tym momencie również dziękujemy panu burmistrzowi za życzenia. Życzymy również 

wszelkiej pomyślności w tym Nowym Roku panie burmistrzu. Abyśmy też mogli w dalszym 

ciągu wspólnie rozwijać nasze miasto, naszą gminę i podejmować nie tylko te proste ale i te 

trudne zadania. Jeszcze chciałabym bardzo serdecznie podziękować w tym miejscu autorce 

książki, którą właśnie dostaliśmy "Dzieje Checheł". Jest to pani Elżbieta Bujacz. Z pełnym  

zaangażowaniem i determinacją zbierała te materiały docierając do wielu źródeł, między 

innymi do archiwum szkoły, do różnych instytucji, do archiwum wszystkich naszych 

społecznych jednostek organizacyjnych, które działają na terenie naszych Checheł i kiedyś 

działały przez wiele lat by odtworzyć i zostawić dla przyszłych pokoleń piękną historię naszych 

Checheł. Chechły jako wieś stała się obecnie osiedlem naszego miasta Ropczyce. Jest to ogrom 

wieloletniej pracy, mogę to poświadczyć, ponieważ pani Elżbieta często zwracała się i też do 

mnie z prośbą o uzyskanie informacji i materiałów z archiwum szkolnego, z archiwum Koła 

Gospodyń. Było wiele rozmów, wywiadów z seniorami, dziesiątki naprawdę telefonów, to nie 

jest tylko jeden rok ale to było wiele lat jej pracy. Jako od samego urodzenia mieszkanka 

Checheł, znając tą historię a jednocześnie wieloletni pedagog przechodząc na emeryturę 

postanowiła poświęcić swój czas czynnie, aktywnie, aby coś pozostawić dla kolejnych pokoleń 

a zwłaszcza tutaj naszych Checheł. Nawet przed sesją zadzwoniła do mnie pani Elżbieta  

i mówiła, że ma dla mnie w prezencie tą książkę, którą udało się opublikować i z czego się 

bardzo cieszy i jest dumna, że już  uwieńczyła się jej ta praca. Wiadomo, że nie stałoby się to 

gdyby sama autorka tylko nad tym pracowała, więc tu kieruję w szczególności też 

podziękowania dla wszystkich sponsorów, jak widzimy na końcu tam są też wymienieni, którzy 

wspierali, pomagali w opracowaniu i w całej oprawie, żeby to wszystko pięknie poukładać  

i oczywiście tym sponsorom, którzy też pomogli wydrukować tą książkę. Panie burmistrzu tu 

serdeczne podziękowania w imieniu mieszkańców kieruję dla pani Eli i dla wszystkich 

sponsorów i cieszymy się, że tworzymy tą historię, aby ocalić ją od zapomnienia. 

 

Radna p. Maria Golenia - Ja chciałam w swoim imieniu i moich mieszkańców podziękować 

wszystkim, którzy przyczynili się do tego, że powstały te inwestycje, może nie było ich tak 

dużo na naszym osiedlu ale zawsze coś i dzięki temu, że mamy uchwalony już ten budżet nie 

jest może on za bardzo bogaty tak jakbyśmy chcieli. Myślę, że ta nasza szkoła w końcu się 

zmieści teraz w tym roku w tej inwestycji i w tym programie i uda nam się te środki pozyskać. 

Mam parę próśb małych bo nie mamy budżetu sołeckiego, osiedlowego, już kiedyś 

wspominałam o tym, że u nas na ulicy Cichej tam jest 150 m i mieszkańcy bardzo proszą  

o załatanie tych dziur ale już nie tylko załatanie tylko może ten asfalt by się tam znalazł i zrobić 
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ten kawałeczek a oprócz tego jeszcze proszono mnie z ulicy Południowej, żeby zrobić im 

światło i chodniki jakby była szansa bo tam jest bardzo ciemno bo tam jest osiedle prywatnych 

domków i nie mają wsparcia żadnego. Oprócz tego jeszcze prosiłabym, jeżeli by była szansa, 

żeby zamontować lustro i światło. Może to być lampa solarna. Jest zgoda w zasadzie na 

umiejscowienie takiego masztu i taką lampę solarną bo tam jest bardzo ciemno, to jest na Jana 

III Sobieskiego w kierunku Gnojnicy. Tam jest zakręt, niebezpiecznie i ciemno. Myślę, że to 

znacznie poprawiłoby bezpieczeństwo zarówno mieszkańców, którzy jeżdżą do Gnojnicy  

i naszego osiedla. I chciałam też podziękować w tym miejscu wszystkim instytucjom, 

wszystkim pracownikom Urzędu Miejskiego, radnym, że wspierają te nasze działania  

i wspólnie coś tworzymy, żeby to nasze Ropczyce, gmina były piękniejsze i lepsze.  

 

Radna p. Genowefa Ciosek - Ja w imieniu mieszkańców Niedźwiady Górnej chciałam 

serdecznie podziękować, że dostali prezent na święta i serdecznie tu dziękuję panu 

burmistrzowi, wszystkim kolegom i koleżankom radnym a tym prezentem było oświetlenie 

drogi powiatowej na górnej Niedźwiadzie. Było tam nieprzyjemnie ciemno i na święta się 

zaświeciło, dostałam parę telefonów, żeby podziękować. To oświetlenie daje bardzo duży efekt, 

ponieważ nie ma tam żadnych drzew, jest droga pusta i te światła bardzo się różnią od tych 

świateł, które świecą tutaj w środku wsi ale jest taka prośba i od mieszkańców żebyśmy te 

wszystkie drzewa, które rosną wzdłuż drogi jakoś starać się  usunąć. Nie wiem jakim sposobem, 

ponieważ wczoraj osobiście się przejechałam po tej drodze bo mi mówili, że tak jest pięknie a 

to jak się wjeżdża już na dół, gdzie są te drogi, gdzie są te drzewa, zakręty to jest naprawdę 

ciemno i to przeszkadza. Musimy jakoś panie burmistrzu coś zrobić, żeby te drzewa zostały 

usunięte. Jest to teraz, a co będzie na wiosnę, jeżeli te drzewa się rozwiną i będą liście. Dziękuję 

bardzo za te drogi, które zostały zrobione. Myślę, że w przyszłym roku będzie ich więcej, może 

dłuższe.  

 

Burmistrz Ropczyc – p. Bolesław Bujak - (Odpowiedzi, wyjaśnienia na zgłoszone sprawy 

różne) - Myślę, że będziemy się pochylać nad tymi wnioskami, które państwo radni przed 

chwilą złożyli. Pani przewodnicząca Maria Golenia to największe zadanie to ja już jakbym 

wypowiadał jeśli chodził o szkołę. Będziemy myśleć o tej szkole, aczkolwiek powiadam, że 

trudno podjąć decyzję, żeby tylko i wyłącznie z naszych środków rozpocząć budowę tak 

ważnej, tak potrzebnej szkoły. Mam tego pełną świadomość. Jeżeli mnie pytają niektórzy 

mieszkańcy czemu nie budujemy bośmy obiecali 3 lata temu to wciąż odpowiadam, że 

obiecaliśmy i zrobiliśmy dwa ważne ruchy. Kupiliśmy nieruchomość za kilkaset tysięcy 

złotych, przygotowaliśmy projekt i uzyskaliśmy pozwolenie na budowę i zawsze liczyliśmy, że 

będziemy mieli wsparcie rządu, że rząd, państwo czy wyższe samorządy też ocenią, że ta szkoła 

w tym osiedlu jest niezbędna, potrzebna nowa i wciąż wierzymy, że uda się nam przekonać 

decydentów. Złożymy w ciągu najbliższych sześciu tygodni trzy wnioski do Nowego Ładu,  

z pewnością jednym z tych trzech wniosków będzie wniosek o wsparcie w budowie tej szkoły 

i zobaczymy. I będziemy czekali na te kolejne środki europejskie, byle tylko rząd się dogadał 

z Unią Europejską i te środki uruchomił. Są tak bardzo oczekiwane przez samorządy dla celów 

prorozwojowy. Wierzę pani Marysiu w to, że w tej kadencji rozpoczniemy budowę tej szkoły.  
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Przewodniczący Rady - Szanowni państwo w imieniu swoim, w imieniu Rady Miejskiej 

pozwolę sobie przekazać współpracującej z Radą Miejską administracji samorządowej na czele 

z panem burmistrzem a także całej wspólnocie samorządowej Miasta i Gminy Ropczyce, która 

za pośrednictwem przekazów medialnych obserwuje nasze prace, życzę by 2022 rok przyniósł 

nam nadwyżkę dobrych wydarzeń oraz deficyt sytuacji trudnych w życiu prywatnym każdego 

z nas jak również w naszej wspólnocie samorządowej Miasta i Gminy Ropczyce. Życzę 

wszystkim państwu wszelkiej pomyślności, wszystkiego najlepszego.  

 

10. 

Przewodniczący Rady zamknął 41 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach.  

 

 

 

Protokolanci - opracowanie:  

Elżbieta Klimek inspektor w Referacie Spraw Obywatelskich,  

Bernadeta Cholewa inspektor w Referacie Spraw Obywatelskich. 

 

 

 

 


